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Výtah z usnesení Rady městyse Velké Poříčí
(květen, červen)
Rada schválila:
▶ rozpočtové opatření č. 2
▶ nabídku společnosti Elektro Drapač s.r.o., IČ 25280236, Velké Poříčí  
 na světelného označení provozního objektu fotbalového stadionu
▶ pořízení audiotechniky pro ozvučení areálu a klubovny objektu fotbalo- 
 vého stadionu
▶ zlepšený výsledek hospodaření PO Mateřská škola Velké Poříčí za rok  
 2017 ve výši 135.930,21 Kč
 a rozdělení zlepšeného výsledku hospodaření za rok 2017 do rezervního  
 fondu ve výši 110.930,21 Kč
 a do fondu odměn ve výši 25.000,- Kč
▶ Smlouvu o spolupráci při pořádání akce Poříčské pivní slavnosti, která se  
 uskutečnila 26. 5. 2018, s panem Michalem Lokvencem, který byl hlav- 
 ním pořadatelem akce
▶ účast městyse na letošním Setkání Poříčí v Královském Poříčí u Sokolova 
 a vyslání autobusu se sportovci
▶ záměr výpůjčky provozního objektu na fotbalovém stadionu
▶ dodatek č. 2 ke smlouvě o dílo na akci „Vybudování sběrného dvora  
 v městysi Velké Poříčí“ se společností CES-EKO s.r.o., IČ 28846249,  
 V Olšině 8, Velké Poříčí
▶ přidělení bytu č. 6 v domě s peč. službou na adrese Náchodská 308 od  
 1. 6. 2018 manželům K. a byt č. 4 od 1. 7. 2018 manželům T.
▶ zachování třídy MŠ v čp. 561 na náměstí pro školní rok 2018–2019
▶ výzvu k podání nabídky a zadávací dokumentaci pro veřejnou zakázku 
 „Oprava fasád na budově ZŠ č. p. 320 Velké Poříčí“
▶ školkovné od září 2018 ve výši 500 Kč/dítě/měsíc
▶ dar stacionáři Cesta Náchod z.ú. na dopravu hendikepovaných osob  
 do denního stacionáře ve výši 5 000,- Kč

Rada vzala na vědomí:
▶ mezitímní účetní závěrky PO ZŠ Velké Poříčí a PO MŠ Velké Poříčí  
 k 31. 3. 2018
▶ informaci o připomínkách občanů k nebezpečné dopravní situaci ve  
 Žďárecké ulici v lokalitě ATAS a souhlasí, aby bylo zahájeno jednání  
 s odborem dopravy MěÚ Náchod, s PČR a Správou silnic Kr. kraje  
 o instalaci dopravního značení, které by omezilo rychlost v této lokalitě
▶ finanční situaci městyse k 31. 3. 2018

Výtah z usnesení Zastupitelstva městyse Velké Poříčí
(13. června 2018)
Zastupitelstvo schválilo:
▶ závěrečný účet městyse a účetní závěrku městyse za rok 2017 bez připo- 
 mínek
▶ střednědobý výhled rozpočtu městyse na roky 2019 a 2020
▶ smlouvu o poskytnutí dotace z dotačního fondu Královéhradeckého 
 kraje ve výši 900 tis. Kč
▶ Směrnici o sociálním fondu
▶ mimořádnou odměnu uvolněným zastupitelům za činnost v celém vo- 
 lebním období
▶ obecně závaznou vyhlášku č. 1/2018
▶ prodej st. pozemku p. č. 1005 o výměře 329 m2 v k. ú. Velké Poříčí  
 Aeroklubu Hronov za cenu 49 350 Kč + DPH dle aktuálních právních  
 předpisů

Zastupitelstvo vzalo na vědomí:
▶ finanční situaci městyse k 31. 5. 2018
▶ informaci o rozpočtových opatřeních přijatých radou městyse
▶ informaci o stavebních akcích

Editorial
Vzpomínám, když jsem jen před dvěma měsíci byla poslední den v mém 
předchozím zaměstnání. Něco končilo a něco nového, dalšího, jiného mě 
čekalo.
Je to tedy teprve podruhé, kdy mám to privilegium být při vydání Poříč-
ského zpravodaje a je pro mě milou povinností, že vás mohu znovu přivítat  
u prvních řádků, do kterých se začtete.
Od minulého vydání se toho u nás, ve Velkém Poříčí, hodně událo. A pro-
tože to následující bude až k  1. říjnu, máme právě toto červencové číslo 
vašeho oblíbeného zpravodaje nabité spoustou zajímavých článků, fotek, 
informací, poděkování, rozhovorů, pozvánek a akcí. Až jsem měla obavy, 
aby se nám to sem všechno vešlo. 
Mám jedno motto, jehož znění je pro mě velmi srdeční záležitost, a které 
použila moje bývalá kolegyně, aniž by to tušila: „Ať každý den stojí za to“.  
I vám chci tedy popřát, aby každý den nejen během přicházejících prázd-
nin, stál za to.

Petra Bartlová

Slovo starosty
Nastává léto. Podle počasí ho však máme již dlouho. Teplo, sucho, málo 
deště. Bohužel tento trend bude asi i v letech příštích. Zatím nemusíme 
vyhlašovat různé zákazy kropení atd. Věřím, že to bez omezení vydrží co 
nejdéle.
Děti mají zasloužené prázdniny, dva měsíce bez školy. Hurá. Těsně před 
tím, než znovu půjdete do školy, hlavně pro vás připravujeme na závěr léta 
Poříčské slavnosti. Uskuteční se v sobotu 1. září. O nich více v jiných pří-
spěvcích.
Jarní a letní měsíce u nás na úřadě nejsou vůbec jednoduché. Intenzivně 
probíhají stavební akce s přísnými termíny dokončení. V květnu byl do-
končen a následně zkolaudován provozní objekt na fotbalovém hřišti. 
Vzhledem k tomu, jak fotbalový oddíl pečuje o naši mládež, si sportovci 
tuto novou stavbu určitě zaslouží.
6. května se zde v rámci otevření stavby konalo krajské finále poháru hejt-
mana královéhradeckého kraje. Je to pro oddíl velká čest a závazek do bu-
doucna. Ve vyrovnaném zápase zvítězilo mužstvo Náchoda nad soupeřem 
z Libčan. Pohár předával 1. náměstek hejtmana Mgr. Martin Červíček  
a předseda krajského fotbalového svazu Václav Andrejs. Martin má k po-
říčskému fotbalu hodně blízko, prožil zde několik let jako aktivní hráč a rád 
na tu dobu vzpomíná.
Další dokončenou akcí je výměna dožilého umělého trávníku na víceúčelo-
vém hřišti za školou. Stadion je nyní opět jako nový. Hlavně žádám a pro-
sím všechny, kteří si zde chtějí zasportovat, aby se ke hřišti chovali slušně, 
neničili náš společný majetek.
Další akcí, která se dokončuje je výstavba sběrného dvora na Náchodské 
ulici. S pomocí dotace se nám podařilo vybudovat zařízení, které bude plně 
vyhovovat všem normám v odpadovém hospodářství.
I v  letních měsících budeme pokračovat ve stavebních akcích. Po skoro 
dvouletém čekání na přeložku vrchního vedení NN, kterou za těžké peníze 
realizoval ČEZ, se bude pokračovat na úpravě prostoru nad železničním 
přejezdem. Bude dokončen chodník k mateřské školce a vzniknou zde par-
kovací místa. Podrobněji o stavebních akcích píše stavební technik. 
Vážení spoluobčané, přeji Vám hezké léto, hodně zážitků z dovolené, šťast-
né návraty, ale hlavně hodně osobní pohody, více úsměvů a co nejméně 
hněvu.
Příští zpravodaj vyjde až 1. října a to bude týden před tím, než si v komu-
nálních volbách zvolíte, kdo Vás, občany Velkého Poříčí bude zastupovat  
v dalším čtyřletém období. Přeji šťastnou ruku.

Josef Král 

ÚŘAD INFORMUJE 
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Rekonstrukce ulice Krausova
V měsíci květnu byla společností ČEZ, Distribuce a.s. dokončena překládka 
sítě NN napětí u Mateřské školy. Po ročním odkladu, způsobeném čekáním 
na realizaci této překládky, tak bude o prázdninách dokončen chodník až 
po vchod do Mateřské školy. Zároveň bude vystavěno nové veřejné osvět-
lení, které propojí stávající síť, a podél chodníku bude vystavěno 11 parko-
vacích míst. Na výstavbu chodníků bylo v letošním roce zažádáno o dotaci 
z Integrovaného operačního programu - Integrované projekty CLLD pro-
střednictvím Místní akční skupiny Stolové hory, z.s. ve výši 494. 527,- Kč.
Dokončení celé akce je pak plánováno na rok 2019, po výstavbě budovy 
střední školy a po Revitalizaci trati Týniště n.O.- Broumov. Podle informací 
od společnosti EUROVIA CS, a.s., dodavatele prací na revitalizaci želez-
niční trati, bude v termínu 15. 4. – 21. 5. 2019 probíhat výstavba železnič-
ního přejezdu. Tato výstavba bude z hlediska přístupu do ulice Krausova 
nejnáročnější, protože musí být realizována za úplné uzávěry komunikace. 
Příjezd vozidel IZS řeší dodavatel prací od železničního přejezdu u Rubeny, 
podél budovy střední školy.  Po dokončení rozšířeného železničního pře-
jezdu dokončíme výstavbu komunikace.

Josef Vondra, stavební technik městyse

Informace z úřadu
SMS InfoKanál v souladu s GDPR – aktuální informace
Vážení spoluobčané,
z  důvodu účinnosti Nařízení EP a Rady EU č.2016/679, platného od  
25. 5. 2018 o ochraně osobních údajů (nařízení GDPR), je nutné udělit 
souhlas se zpracováním osobních údajů za účelem informování o činnosti 
obce a jejích orgánů, např. o jednáních zastupitelstva, místních poplatcích, 
informování během krizových situací, při haváriích a jiných mimořádnos-
tech. Služba je určena pro občany městyse Velké Poříčí ve věku nejméně 
16 let.
Svůj souhlas nejste povinni udělit, bez něj však není možná Vaše regist-
race do služby SMS InfoKanál. Souhlas můžete kdykoli odvolat zasláním 
odregistrační SMS na tel. číslo 491 482 732 ve tvaru: IK VPORICI  
ODREGISTRUJ. Odvolání souhlasu nemá zpětné účinky.
Souhlas a ověření platnosti Vašeho telefonní čísla prosím potvrďte do  
31. 7. 2018, jinak bude Vaše telefonní číslo ze systému automaticky od-
straněno. 
Jakým způsobem proběhne ověření platnosti, a tedy i udělení souhlasu. 
Zvolte jednu z těchto tří následujících možností:
1. příjemce odpoví na odeslanou SMS zprávu
2. příjemce zaktualizuje své údaje pomocí webového formuláře (www. vel-
keporici.cz, SMS infoKanál, Odběr SMS zpráv) 
3. ověřením tel. čísla a udělení souhlasu na podatelně ÚM Velké Poříčí
Zpracovávány budou Vaše jméno, příjmení, telefonní číslo, email, číslo 
orientační a případně ulice, podle kterých mají být informace zaměřeny 
(např. v případě havárie vodovodu v dané ulici o ní budete informováni). 
Vaše osobní údaje budou předány provozovateli služby a v případě potřeby 
zpřístupněny rovněž dalším subjektům zapojeným do procesu informování 
(např. orgánům krizového řízení).
Záznamy o rozeslaných zprávách budou uchovávány po dobu 6 měsíců 
od rozeslání, a to pro účely prokázání, že byly rozeslány. Záznamy budou 
uchovány na základě oprávněného zájmu obce prokázat plnění svých po-
vinností. Proti uchování těchto záznamů můžete vznést námitku a žádat 
jejich výmaz.
Pro účely plnění povinnosti dle zákona o elektronických komunikacích bu-
dou provozovatelem služby po dobu 6 měsíců uchovávány také provozní  
a lokalizační údaje o zprávách zaslaných na Vaše telefonní číslo.

Informace o stavebních akcích
Rekonstrukce sportoviště u ZŠ
V měsíci květnu byly společností PHILIPP Sportovní trávníky a.s., Praha 
provedeny práce v rámci akce „Rekonstrukce školního víceúčelového hřiště 
ve Velkém Poříčí“. Byla provedena výměna umělého trávníku, ochranných 
sítí a obnovení lajnování. Tento projekt byl realizován za přispění prostřed-
ků státního rozpočtu ČR z programu Ministerstva pro místní rozvoj ve výši 
798. 863,- Kč.

Provozní objekt fotbalového stadionu
V měsíci květnu byla společností KERSON spol. s.r.o., Bystré dokončena 
výstavba provozního objektu TJ na fotbalovém hřišti. V pátek 1. června 
pak byla kolaudační prohlídkou uvedena do provozu. V přízemí budovy 
se nachází dvě fotbalové šatny vybavené potřebným sociálním zařízením  
a dále sklad materiálu a zázemí bufetu. V patře je umístěna klubovna, soci-
ální zařízení a balkon s výhledem na hřiště. 
Stavba byla realizována za finanční podpory Královéhradeckého kraje 
z programu Program obnovy venkova ve výši 900 tis Kč.

Realizováno za finanční podpory 
Královéhradeckého kraje

Kompostárna Velké Poříčí pro veřejnost otevřena:

Úterý a čtvrtek: 14.00 – 17.00
Sobota: 8.00 – 12.00
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Zabitého do Machova, nejdelší pokračovala na Pánův kříž, Slavný, Bělý  
a do Machova. Z Machova trasy vedly pod Vysokou Srbskou, kde všechny 
čekal obávaný kopec. Odměnou všem bylo občerstvení na samém vršku. 
Poté už v pohodě přes letiště do cíle.
V cíli se letos vůbec nestály fronty na klobásu. Zřejmě dobře rozložené tra-
sy, že se všichni nevraceli ve stejnou dobu.
Děkuji všem pořadatelům za zvládnutí toulek. Děvčatům z úřadu, chlap-
cům z technické čety za přípravu, úklid, dobrovolným hasičům za občerst-
vení a organizaci na startu a v cíli, hospodským na trase.
Počasí letos vydrželo hezké až do samé noci.

Počet účastníků 14. ročníku Poříčských toulek 2018

Pěší počet Cyklo počet Koloběžky počet

  9 km 288 15 km   97 15 km   3

12 km 299 22 km 206 22 km   3

17 km 143 39 km 126 39 km  --

19 km   84 44 km   94 44 km   1

27 km   42 50 km 176 50 km   1

Celkem 856 699   8

Celkem všech účastníků:  1 563 

Děkujeme všem účastníkům za bezproblémový průběh a těšíme se na  
15. ročník ve středu 8. května 2019.

Josef Král

2. ročník Poříčských pivních slavností
Dne 26. 5. 2018 se uskutečnil v areálu u hasičské zbrojnice ve Velkém Poříčí 
již 2. ročník „Poříčských pivních slavností“. V letošním roce zde vystoupily 
kapely Warování z Velkého Poříčí, Kabát – Vaťák revival ze Dvora Králové 
nad Labem a SPS Punk Praha. Největším tahákem slavností byly ale kapely 
MIRAI, CITRON & TANJA a legendární skupina TURBO.

Máte právo požadovat poskytnutí informací, které jsou o Vás zpracovávány 
v  rámci služby, a požadovat jejich opravu v případě nepřesnosti či jejich 
přenos. Proti zpracování můžete podat stížnost u Úřadu pro ochranu osob-
ních údajů. 
Ohledně zpracování osobních údajů v rámci služby a uplatnění Vašich práv 
můžete kontaktovat tel. číslo 491 482 732. Ohledně uchování provozních  
a lokalizačních údajů můžete kontaktovat provozovatele služby, společnost 
KONZULTA Brno, a.s., info@infokanal.cz, tel.: +420 541 128 530. 

Petra Merklová

Poříčské toulky 2018
Letošní, 14. ročník Poříčských toulek tentokrát vyšel na úterý. Počasí opět 
výborné, sluníčko, přiměřená teplota nad 20°C. Jenom ten vítr mohl být 
menší.

Letos jsme upustili od dětského kolotoče, což nám někteří zazlívali. Místo 
toho se však děti mohly svézt na koni, to ovšem bylo za penízky. Také jsme 
vynechali odpolední živou muziku, prý ji stejně lidi poslouchali málo, radši 
se po dojezdu a dobrém jídle a pití bavili mezi sebou.
Nápor startujících jsme jako pořadatelé letos opět zvládali. Účastníci nevy-
plňovali přihlášky, pouze nahlásili vybranou trasu, zaplatili startovné, do-
stali mapu s popisem, občerstvili se tradičním lineckým kolečkem (prvních 
300) a čajem a mohli vyrazit.
Trasy letos vedly do podhůří a k vrcholům Stolových hor.
Pěšáci šli přes letiště na Žďárky a postupně se dle délky trasy vraceli do cíle. 
Nejkratší šla přes Zálesí do Hronova a do VP. Další šla přes Žďárky na Vy-
sokou Srbskou, kde byla v hospodě Na Kopci hlavní občerstvovací stanice 
pro všechny. Tři delší trasy šli na Mokřiny a do polské Pstražné. Odtud přes 
Závrchy, delší přes Machovské Končiny, nejdelší až do Machovské Lhoty.
Cyklisté vyráželi k hraničnímu přechodu v Malé Čermné. Jenom nejkratší 
trasa vedla přes Žďárky na V. Srbskou. Další trasy stoupaly přes Czermou 
nad Pstražné, kratší z nich přes Doly na Srbskou. Ostatní stoupaly na Bor, 
odtud na Karlow. Jedna z nich poté vedla dolů přes Ostrou Goru do Ma-
chova, kde byla občerstvovačka U Lidmanů. Dvě nejdelší trasy objely Hej-
šovinu a přes Pasterku na Machovský kříž. Jedna z nich klesala dále přes 

Děti ze ZŠ NONA a skupina MIRAI

Vystoupení kapely MIRAI
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Obrovské poděkování patří všem sponzorům této akce!
Generálním partnerem celé akce byla firma HAŠPL a.s. VELKÉ POŘÍČÍ!
MĚSTYS Velké Poříčí, CES-EKO s.r.o. Velké Poříčí, ELEKTRO Drapač 
Velké Poříčí, TAMADEX Zbečník, MOVIS Hronov, TURBÍNY CZ, PRO-
JEKCE POHL Hronov, COROLL s.r.o. Hronov, EKO DELTA Česká Skali-
ce, O.K. STAVEBNÍ s.r.o. Červený Kostelec, IZOSTAV s.r.o. Velké Poříčí, 
Autodoprava T. Přibyl – V. Dřevíč, Jan Aulich – Hronov, Marek Aulich  
– V. Poříčí, TEKO TECHNOLOGY s.r.o., DOPRAVA NA PALETÁCH 
Hradec Králové

Svátek matek
Dne 16. května se ke Dni matek v sále Obecního domu uskutečnilo pose-
zení pro místní seniorky. Nejprve je přivítaly děti z místní mateřské školy, 
které si pro ně připravily krásné vystoupení. Zazpívaly a zahrály příběh  
o vodě. Děti ze základní školy jim vyrobily dáreček z keramiky – krásné 
usměvavé sluníčko. Následovalo pro všechny občerstvení a překvapením 
pro seniorky byla živá hudba. K tanci i poslechu jim zahrála skupina Mo-
deus. Myslím, že podvečer si všechny dámy užily a báječně se bavily. Může-
me všem do dalších let jen přát ještě spoustu skvělých podobných setkání.

Petra Bartlová

Pasování na čtenáře
5. června k nám přišly do knihovny společně s paní učitelkou děti z první 
třídy zdejší základní školy. Byly zvědavé, co je vlastně čeká, a že jsme se na 
ně skutečně připravili. Ocitly se v pohádkovém lese, kouzelnému stromu 
pomohly najít rozfoukaná písmenka a pohrály si s rozpustilým větrem. Pře-
četly a naučily se básničku. Na konec složily slib. 
Všichni prvňáčci prokázali, že se po celý rok opravdu pilně učili, a že ozna-
čení „ČTENÁŘ“ si právem zaslouží. Každý prvňáček byl pasován oficiálně 
na čtenáře, dostal pasovací čtenářský glejt, průkaz do knihovny, knížku  
a odnášel si spoustu informací i nových zážitků.

Rozhovor TV Náchodska s pořadatelem Michalem Lokvencem a spolu-
pořadatelem Kamilem Cinkou:
Proč děláte akci právě tady ve Velkém Poříčí? 
Důvod je jasný. Jsem Poříčák a mám tady spoustu kamarádů a známých  
a hlavně toto místo je ideální na pořádání této akce. Pokud vám dává zele-
nou vedení městyse společně s vynikající spoluprací s Technickými služba-
mi Velké Poříčí, tak není důvod nejít do dalšího ročníku. 
Co chcete vylepšit na příštím ročníku? 
Určitě příští rok nastane spousta změn. Více stánků s občerstvením, roz-
šíření místa na stánkový prodej a zpestření slavností atrakcemi pro děti.
Kolik lidí se podílí na akci a jak je to náročné? 
Samozřejmě by tato akce nešla dělat bez kamarádů. Plánování je velmi ná-
ročné a to jak časově, tak i fyzicky. Na celé akci se podílí cca 40 lidí. Hlav-
ně tuto akci podporuje velké množství sponzorů, kterým za to patří velké 
poděkování. 
Co kapely na příští rok? 
Potvrzenými kapelami na příští rok jsou: JELEN, ARGEMA a TRAKTOR. 
S dalšími kapelami probíhají jednání. 
Jaký máte pocit z letošního ročníku? 
Já za sebe si myslím, že vše proběhlo v pohodě, ale ty nejspokojenější kdo 
musí být, jsou návštěvníci akce – a to doufám, se tak stalo. Děkuji všem  
a příští rok se těšíme znovu na vás.

Poděkování Michala Lokvence za pořádání a přípravu akce:
Největší dík patří Renatě Hrubé a dále
Kamilu Cinkovi, Veronice Cinkové, Jiřině Tiché, Honzovi Špicarovi, Ma-
touši Tichému, Jurovi Jílkovi, Michalu Slezákovi, Kristýně Špicarové, Na-
tálii Cinkové, Karlu Havlovi, Petru Ducháčovi – „Daskovi“, Petru Pohlovi, 
Marušce Krejčí, Mírovi Mikušovi, Luďovi Tučkovi, Martinovi Gavelkovi, 
Máce Matyskové, Pavle Taichmanové, Honzovi Regnerovi, Lukáši Cinkovi 
a jeho partě mladých brigádníků a všem ostatním kamarádům z volejbalo-
vého klubu VK Hronov a členům organizace „Pivního fondu“.

Kabát – Vaťák revival 

Kapela CITRON & TANJA



6

Pochvalu si zaslouží kroužek Šikovné ručičky, který vyhrál 1. místo ve vý-
tvarné soutěži Dětské Prima Sezóny s názvem Kapičková víla Rozárka.
Poslední tečkou roku bylo společné odpoledne s rodiči. Po programu sbo-
rečku Beránku byli předškoláčci pasováni na školáky. S mírným zpoždě-
ním, které způsobilo bloudění, dorazil klaun se svoji bublinovou show. 
Všechny dětské oči se rozzářily. K vidění bylo něco, co z dětí málokdo viděl. 
Vzduchem létalo množství bublin různých velikostí i tvarů. Klaun je s leh-
kostí tvořil, spojoval a prováděl s nimi kdeco i děti do nich schovával. A děti 
řádily a šílely radostí celou dobu jeho produkce. Na konci si ty bublifuky 
mohly také vyzkoušet.
Moc děkujeme sponzorům, díky nimž se tato akce mohla uskutečnit. Ur-
čitě by je potěšila radost všech těch nadšených dětí. Posíláme jim alespoň 
obrázek z této akce.
Na toto pestré odpoledne bezprostředně navázalo spaní předškoláků ve 
školce. K němu patří opečení špekáčků, zpívání u táboráku a stezka odvahy. 
Ráno pak bylo předáno školičkové vysvědčení.
Rok s vílou Rozárkou skončil a my z něho máme dobrý pocit. Nyní chybí 
už jen rozloučení.
Přejeme všem dětem krásné prázdniny plné sluníčka, radostných okamži-
ků a hodně hezkých dní strávených se svou rodinou a svými kamarády. 
Rodičům pohodovou dovolenou a zasloužený odpočinek. V září se zase 
sejdeme i s novými dětmi, abychom prožili nová dobrodružství a naučili 
se něco nového.

Radka Nováková

Poděkování
Děkujeme touto cestou všem sponzorům,  firmám či jednotlivcům, kteří 
umožnili dětem prožít nevšední zážitek z bublinové show.
Hašpl, O.K., Lichter, Novák, Dies Gerhard Lichter, Mastr CZ.s.r.o., Bou-
kal, Zídko, Jirman,  Novotná, STK Náchod – Novák, Kult – STAVO, Vajsar, 
Strašil, Drapač.

Škola pro každého
Školní rok je nenávratně za námi. Všechny soutěže a olympiády mají své 
vítěze. Unie rodičů vybrala z nominovaných žáků ty, kteří dokázali něco víc 
než ostatní a zaslouží si ocenění v jedné ze čtyřech kategorií. V humanitní 

Až nás bude bolet zub
Rozpis služeb stomatologické lékařské služby první pomoci okresu Náchod 
na rok 2018 v oblasti: 
Náchod, Hronov, Červený Kostelec, Nové Město n. M. 
Ordinační hodiny: sobota, neděle, svátek 08.00 - 12.00 hod.
30.06. a 01.07. MUDr. Eliška Pištorová 
 Komenského 72, Nové Město nad Metují  491 472 923 
05.07.  MDDr. Tomáš Hýbl 
 Hálkova 367, Náchod  491 428 636 
06.07.  MUDr. Milan Hýbl 
 Hálkova 367, Náchod  491 428 636 
07.07. a 08.07.  MUDr. Jarmila Vokůrková 
 Větrník 720, Červený Kostelec  491 462 331 
14.07. a 15.07.  Zubní praxe s.r.o. - MUDr. Radka Prouzová 
 Jugoslávská 33, Náchod  602 234 217 
21.07. a 22.07  MUDr. Simona Ságlová Ph.D. 
 ZŠ Malecí, Nové Město nad Metují  491 520 373 
28.07. a 29.07.  MUDr. Jiří Sedláček
 Kostelecká 1204, Náchod  491 426 926
04.08. a 05.08 MUDr. Radmila Sedláčková MSc 
 Kostelecká 1204, Náchod  491 426 926 
11.08.a 12.08  MUDr. Semerák-MUDr. Štrasová s.r.o. 
 Denisovo nábřeží 665, Náchod  491 424 921 
18.08. a 19.08.  JuALDent s.r.o. - lékař stomatolog Jurii Shmal 
 Burdychových 325, Červený Kostelec  491 463 237 
25. 08. a 26.08.  MUDr. Tomáš Žďárský 
 Náchodská 240, Dolní Radechová  491 424 322 
01.09. a 02.09  Stomatologie RZ spol. s r.o. -MDDr. Lubomír Šeda 
 Komenského 72,Nové Město nad Metují  491 472 946 
08.09. a 09.09 MDDr. Lucie Škodová Třísková 
 Denisovo nábřeží 665, Náchod  491 421 920 
15.09. a 16.09. MUDr. Jan Šnajdr
 Náchodská 548, Velké Poříčí 777 905 047
22.09. a 23.09.  MUDr. Jana Šnajdrová
 Náchodská 548, Velké Poříčí 491 852 850
28.09. MUDr. Blanka Hulánová
 Smetanova 144, Nové Město nad Metují 491 428 502
29.09. a 30.09. MDDr. Marcela Špačková
 Komenského 72,Nové Město nad Metují 491 472 923
06.10. a 07.10. MUDr. Jana Šťovíčková
 Denisovo nábřeží 665, Náchod 491 423 748

Loučení s vílou Rozárkou
Školní rok už je zase na svém konci. Kapičky víly Rozárky se během roku 
měnily v kapky a říčky, které splynuly s řekou a přidaly se jiné další. Spousty 
vody ze všech stran, až zašumělo moře, oceán.
S vílou jsme prožili hodně krásných dní, poznali nové kamarády a upevnili 
přátelství. Naučili jsme se spolupracovat, ale také být samostatní a dokázat 
se na určitou dobu odloučit od maminky a od rodiny.
Kapičky nám ukázaly, že díky vodě je možný život na naší krásné planetě. 
Poznali jsme, že bez vody by nebylo nic. Už víme jak je důležitá a musíme 
o ni pečovat.
S vodou jsme si hráli, poznávali její sílu i nebezpečí. Prováděli jsme pokusy 
a experimenty. Voda byla i tématem při společných akcích s rodiči. Také vý-
lety souvisely s vodou. Navštívili jsme mlýn Dřevíček, kde nás provedl pan 
mlynář. Velkou zábavu jsme si užili ve vodním parku v Mladých Bukách.
Kapičky i voda byly námětem mnoha výtvarných prací, některé byly vy-
staveny v Jiráskově divadle v Hronově u příležitosti přehlídky pěveckých 
sborečků mateřských škol Skřivánek. I náš Beránek vystoupil se svým 
úspěšným programem.

ŠKOLY MĚSTYSE 
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try hudebního oboru, pod schody Jiráskova divadla tančili žáci taneční-
ho oboru, před nedokončenou přístavbou Sálu Josefa Čapka předváděli 
na dětských dobrovolnících body art žáci výtvarného oboru. Počasí nám 
přálo, technika fungovala, organizace klapala, diváci byli spokojeni. A tak 
se již dnes můžeme těšit na třetí ročník ZUŠ Open, který je pro příští rok 
naplánován na dny 31. května a 1. června 2019.

Přijímací zkoušky do ZUŠ Hronov
Ve středu 6. června 2018 se v naší škole uskutečnil Den otevřených dve-
ří spojený s přijímacími zkouškami. Těmi prošlo celkem 29 většinou pěti 
nebo šestiletých dětí. Další zájemci se ještě dodatečně přihlásili v individu-
álně domluvením termínu.

Připravujeme
Datum Čas Název akce Místa akce

4.8.2018 Koncert DOM Hronov

25.8.2018 Vystoupení DOM na Moniusz-
kowském festivalu

Kudowa Zdroj (Polsko)

1.9.2018 Vystoupení DOM na Poříčských 
slavnostech

Velké Poříčí

3.9.2018 13:00 Zahájení školního roku ZUŠ Hronov

Informace o ZUŠ Hronov najdete také na www.zushronov.cz 
PhDr. Josef Vlach, ředitel ZUŠ Hronov

Zaměstnanci ZUŠ Hronov přejí všem žákům pohodové prázdniny.

Střední škola propagační tvorby a polygrafie 
Další úspěch autorky poříčského betlému
Žákyně 3. ročníku Střední školy propagační tvorby a polygrafie ve Velkém 
Poříčí Nela Múčková, autorka pozoruhodného betlému, který od loňských 
Vánoc bude každoročně zdobit v adventním období náměstí městyse 
Velké Poříčí, získala 1. místo ve výtvarné disciplíně mezinárodní soutěže  
CEMACH a odměnou jí bude vzdělávací a poznávací zájezd do Izraele. Do 
soutěže Současný Izrael, která je jako připomínka obětí holocaustu pořá-
dána v rámci projektu CEMACH ve spolupráci s Ministerstvem zahraničí 
Státu Izrael a Ministerstvem školství, mládeže a tělovýchovy České repub-
liky pro studenty českých, slovenských, maďarských a polských středních 
škol, se zapojují poříčtí mladí výtvarníci od roku 2013. Jejím laureátem byla 
hned v prvním roce Anežka Chvojková a v následujícím Tereza Došková. 
Nela Múčková je tak v pořadí již třetí studentkou z Velkého Poříčí, která se 
za odměnu podívá do Izraele. 
Nela zvítězila s výtvarným dílem s názvem Osvobození od stáda. „Vychá-
zela jsem z obrazu izraelského umělce Menashe Kadishmana. Snažila jsem 
se nakreslit berana jako vůdčí osobnost. Nemá však rohy, proto nenahání 
žádný strach. Dílo je v podstatě satirické. Lidé jsou schopni vytvořit neuvě-
řitelné věci, ale jelikož mají neustále strach nebo se jen drží ve stádu „ovcí“, 
nedokážou vykročit z řady a být sví. Mým osobním cílem je vybočit z řady  
a nebýt součástí stáda,“ říká o tématu svého obrazu sama Nela. Díla Me-

oblasti vyhrála Veronika Rýdlová z 9. třídy, v přírodovědné Jan Pavelka  
z 9. třídy, ve sportovní za 2. stupeň Denis Hrubý a za 1. stupeň Anna Kráč-
marová ze 3. třídy. Žákem roku byla zvolena Eliška Hurdálková z 9. třídy. 
Všem oceněným gratulujeme. Rozloučili jsme se s 28 žáky 9. třídy, do ži-
vota jim přejeme hodně vůle a touhy jít si za svým snem.
V budově školy se již vše podřizuje přípravě na nový školní rok. Chystá 
se výmalba chodeb a tříd, rekonstruuje se učebna pro 1. třídu. Trošku se 
rozrosteme, přibudou noví žáci. V pondělí 3. září by se mělo sejít více než 
250 žáků. Jenom prvňáčků bude na 40 zvědavých kluků a holčiček. Třídní 
učitelky Jana Škopová a Jana Pitašová už mají objednány všechny potřeb-
né školní pomůcky a novotou vonící učebnice. Vedoucí školní jídelny má  
k dispozici seznam prvních tříd. Pokud budou mít rodiče zájem, mohou si 
obědy na září zařídit v posledním srpnovém týdnu v době od 8.00 do 13.00 
hodin v budově jídelny. 
Všem žákům a rodičům přejeme pěkné a klidné prázdniny. 

J. Vitverová

Zpráva ze školní jídelny
Tímto bychom chtěli poděkovat našim strávníkům za přízeň a popřát 
všem krásné léto. Zároveň upozorňujeme, že v termínech 2. července 
– 6. července 2018 a 6. srpna - 20. srpna 2018 se nebude vařit a jídelna 
bude uzavřena. V pondělí 20. srpna 2018 bude pokladna otevřena od 8:00 
do 11:00, vařit se bude od 21. srpna 2018. Děkujeme za pochopení.

kolektiv školní jídelny Velké Poříčí

ZUŠ Hronov
Ohlédnutí za ZUŠ Open
Po loňské premiéře se letos konal druhý ročník celostátní akce ZUŠ Open, 
na které se představily základní umělecké školy koncerty a vystoupeními 
v  tradičních i netradičních prostorách v jeden den po celé České repub-
lice. Naše škola si pro hronováky připravila akci s názvem Muzikanti ve 
městě. Tří a půl hodinový program se uskutečnil na náměstí Čs. armády  
v Hronově před Jiráskovým divadlem. Na dvou pódiích – před Jiráskovým 
divadlem i před sálem Josefa Čapka se představili sólisté, soubory i orches-

Maskoti

Flétnový soubor
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nashe Kadishmana nalezneme po celé Izraeli. Nejznámější jsou jeho ovčí 
malby a kovové plastiky. V Evropě se s nimi můžeme setkat například v ex-
pozici Židovského muzea v Berlíně, kde je umístěna instalace Menashe Ka-
dishmana v podobě asi deseti tisíc stylizovaných kovových obličejů, pohá-
zených ve vrstvách po podlaze, které evokují navršená těla utýraných Židů.

Slavnostní předávání cen vítězům 
VII. ročníku soutěže CEMACH 
proběhlo 16. května v prostorách 
židovské radnice na Starém Městě 
v Praze. Hlavní cenou soutěže je zá-
jezd do Izraele pro nejlepší studenty 
ve výtvarné, literární a multimediál-
ní disciplíně. Cenu za 1. místo ve vý-
tvarném oboru převzala Nela Múč-
ková z rukou izraelského velvyslance 
J. E. Daniela Martina Merona. O své 

zážitky z  této slavnostní chvíle se s námi Nela podělila: „Předem jsem již 
věděla, že jsem se umístila v první desítce. O konkrétním pořadí jsem však 
neměla ani tušení. Již při příchodu do sálu mě všichni oslovovali jménem, 
z čehož jsem byla trochu nesvá a zmatená. S paní učitelkou MgA. Václavou 
Henclovou, která mi konzultačně pomáhala s námětem práce, jsme dosta-
ly pouze informaci, že se máme usadit do první řady. Slavnostní proslo-
vy probíhaly v češtině, angličtině, pozdrav dokonce v hebrejštině. Všichni 
účastníci netrpělivě očekávali vyhlášení výsledků. Tak jsem si přála vyhrát, 
ale moje jméno pořád nezaznělo. Pomalu jsem se smiřovala s tím, že jsem 
se neumístila, když v tu chvíli jsem byla vyzvána, abych předstoupila před 
shromáždění jako vítězka. Na chviličku jsem se cítila jako hvězda. Sklidila 
jsem potlesk a mnoho fotografů si pořizovalo naše snímky. Měla jsem také 
tu čest hovořit s organizátory soutěže. Námět mého obrazu je skutečně za-
ujal, z čehož jsem měla upřímnou radost. Také jsem si mohla v klidu pro-
hlédnout ostatní soutěžní díla a dozvěděla jsem se podrobnosti o vysněném 
zájezdu. Snad nejvíc se těším na cestu džípem přes poušť do Tel Avivu.“  
A my se můžeme těšit, že po návratu nám Nela své zážitky z Izraele ráda 
sdělí.

MgA. Václava Henclová a Mgr. Renata Lelková
www.ssptp.cz

Senior klub
Vyšehrad
Seniorské toulky jsme letos zahájili 25. dubna návštěvou Vyšehradu. Jeli 
jsme do Prahy prvním rychlíkem. Byl krásný, slunný den a výhled na město 
jedinečný. Vyšehrad nás přivítal rozkvetlými kaštany a šeříky všech mož-
ných barev a vůní.

Prošli jsme branami národního hřbitova ke Slavínu. Hledali jsme hroby Bo-
ženy Němcové a Karla Čapka, abychom jim na hrob položili kytičku nar-
cisek za kraj, který proslavili. Objevili jsme mnoho hrobů slavných umělců  
a sportovců. V parku, v místě kde kdysi stálo hradiště, jsme obdivovali so-
chy od J. Myslbeka. Z hradeb jsme se dívali na Vltavu, kam podle legendy 
skočil Šemík s Horymírem, aby jej zachránil před smrtí a odkud také údaj-
ně věštila kněžna Libuše slávu Prahy.

Chlum
Květnový výlet, který pořádal úřad městyse pro seniory, začal v muzeu na 
Chlumu. Je to muzeum věnované bitvě, která se zde odehrála v červnu 1866 
mezi Rakouskem a Pruskem. Bitva a stejně i tato válka byly krvavé a nesmy-
slné a doplatilo na ní mnoho tisíc vojáků.
Důvody této války, průběh i důsledky bitvy zde na Chlumu nám velice 
zasvěceně vysvětlil student vysoké školy pedagogické, který zde provázel. 
Popsal vystavené uniformy obou soupeřů i rozdíl ve výzbroji a také funk-
ci jednotlivých zbraní. Na maketě nám ukázal, jak jednotlivá vojska proti 
sobě postupovala a jak se střetla.
Ještě jsme se byli podívat u památníků padlých. Na rozhlednu jsme se ne-
dostali, protože nebyl přítomen druhý průvodce. Když přijel, museli jsme 
odjet na oběd.
Po obědě jsme navštívili prodejní výstavu bonsai v Libčanech. Několik slov 
o pěstování bonsai a o květinách, které zde pěstují, nám řekl majitel výsta-
vy. Také nás pozval do jejich mini zoo. Na nevelkém prostoru jsme viděli 
mnoho zajímavých rostlin. 
Procházku lázeňským parkem ve Velichovkách jsme z časových důvodů vy-
nechali, ale zastavili jsme se ještě na kávu v pensionu v Dubenci.

Janské Lázně
Ve středu 30. května odjeli seniorští toulkaři vlakem do Svobody nad Úpou 
a dál autobusem do Janských Lázní, aby si prohlédli Stezku korunami stro-
mů, o které hodně slyšeli a od loňska je lákala.
Začali v podzemí, kde je expozice věnovaná půdě, neviditelné součásti lesa. 
Tam se dozvěděli spoustu zajímavostí o půdě, jejím složení a živočiších  
v ní žijících.
A pak už je vedla Stezka pozvolným spirálovitým stoupáním vzhůru. Skle-
něné tabule zde seznamují návštěvníky se stromy, které tu rostou, s jejich 
vlastnostmi a použitím při zpracování. Na vyhlídkovou věž se dostanou 
vozíčkáři i maminky s kočárky. Při jasném počasí, jaké naši toulkaři měli, je 
vidět daleko do kraje. Kromě toho se jim otevřel pohled na vrcholy stromů. 
Byl to krásný, nezapomenutelný zážitek.
Zpátky nevyužili tobogánu, sešli pomalu dolů a ještě vstřebávali krásu kra-
jiny.

Nela druhá zprava

SPOLKY 
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Seniorské vycházky 2018
červenec - říjen

5. 7. 2018 
Náchod, Zielienec, Šerlich, Masarykova chata, Černý kříž, Sedloňov, 
Nové Město
odjezd cyklobusem v 8:30 z Náchoda

23. 8. 2018      
Kostelec, Potůčky, Vízmburk, Havlovice, Úpice autobus Hronov žel. st.
odjezd 8.15 hod.

12. 9. 2018      
Žďár, Visák, Trpasličí rokle, Stárkov, 
vlak Velké Poříčí odjezd 9.08 hod.
26. 9. 2018      
Dolní Adršpach, Libná, Kostelní vrch, zřícenina kláštera, Adršpach, 
Velké Poříčí hor. domy odjezd 8.08 hod.

10. 10. 2018    
Hlavňov, Hvězda, Hony, 
autobus Velké Poříčí hor. domy odjezd 8.08 hod.
24. 10. 2018    
Pardubice, Kunětická hora, Pardubice, 
vlak, Velké Poříčí odjezd 7.53 hod.

MS ČČK Velké Poříčí informuje:
Ve Velkém Poříčí máme nejlepší družstvo mladých zdravotníků v Králové-
hradeckém a Pardubickém kraji. Velká radost a poděkování našim mladým 
zdravotníkům za jejich dosažené výsledky v  soutěžích a za reprezentaci 
Velkého Poříčí. Díky i Úřadu městyse Velké Poříčí za podporu a zázemí. 
Máme družstvo mladých zdravotníků II. st. ZŠ, které se letos (a oproti loň-
skému roku v jiném složení) opět probojovalo do Republikového kola zdra-
votnické soutěže, které se letos bude konat 15. - 17. 6. 18 v Ostravě v areálu 
hornického muzea Landek park.

Zásluhu na tom mají hlavně Pavlína a Zuzka Jakoubkovi. Přes náročné stu-
dium, zkoušky, dojíždění atd. zůstala obě děvčata věrná vedení zdravotnic-
kého kroužku ve Velkém Poříčí. V letošním roce to bylo hlavně na Zuzce, 
která vše ochotně zvládla. Ve Žďárkách máme odnož naší MS ČČK Velké 
Poříčí, kterou výborně vede zdrav. sestra Alena Urbanová. Věnuje se školá-
kům I. st. ZŠ i předškolákům.
Výkony dětí stojí opravdu za pochvalu. 9. 5. 2018 – Oblastní kolo zdravot-
nické soutěže v Náchodě: mladší žáci ze Žďárek – 1. a 4. místo, starší žáci  
z Velkého Poříčí – 1 a 3. místo. Družstva, která se umístila na 1. místě  
v okrese, postoupila do Zdravotnické soutěže Královéhradeckého a Pardu-
bického kraje. Ta se konala 30. 5. v Ústí nad Orlicí a děti z kategorie II. st ZŠ 
tam vybojovaly nádherné 1. místo a postupují do celorepublikového kola. 
Děti z kategorie I. st. ZŠ byly v krajské soutěži nováčci a i tak skončily na 
krásném 7. místě. 
Z dalších akcí: Čeká nás Studijní středisko ČČK 01. - 06. 7. 18 v Náchodě 
pod zámkem pro děti 6-16 let a Hasičsko-záchranářský tábor Rescue camp 
14. – 28. 7. 2018 v Nízké Srbské pro mládež 11 – 18 let. 
Stále pořádáme přednášky, výuku první pomoci, ukázky maskování, zajiš-
ťujeme dozory na sportovních akcích a fotbalových utkáních, koncertech 
atd. Uvítáme i nové členy. 
Naše mailová adresa pro informace je cck-velkeporici@seznam.cz

MS ČČK Velké Poříčí

Studánka Velké Poříčí, z.s.
Výstava rostlin - léčivé a jedovaté rostliny
Dne 24. a 25. května se uskutečnila po deváté výstava rostlin. Výstavu na-
vštívilo asi 250 lidí, především žáků 5 základních škol. Fotografie jsou vy-
staveny na stránkách spolku.

Divadlo - Krkonošské pohádky
Ochotníci spolku a hostující herci sehráli dne 4. 6. dvě pohádky pro děti 
poříčské školky. Hrály se pohádky „Jak chtěl Trautenberk sojčí peříčko“  
a „Jak Trautenberka bolely zuby“. Představení se uskutečnilo v krásném 
prostředí zahrady školky a za slunného počasí. Fotografie jsou vystaveny 
na stránkách spolku.

představení herců v poříčské školce
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A ani děti nezahálí – pod novým hlavním vedoucím Honzou Pašťalkou 
ml. a Jitkou Vobrubovou si postupně zvyšují své znalosti a dovednosti – při 
letošní první soutěži v Nahořanech naše družstvo mladších hasičů skončilo 
poslední, následovala soutěž v Nízké Srbské. Při poslední soutěži, které se 
naše družstvo mladých hasičů účastnilo, již skončilo patnácté z osmnácti 
družstev. Věříme tomu, že kvalitní příprava, kterou mladí hasiči v současné 
době procházejí, bude mít za následek stále zlepšující se výsledky.

Leoš Hejna, SDH Velké Poříčí

Projekt zaměřený na vzdělávání 
pokračuje
Místní akční skupina Stolové hory, z. s. již  
6. rokem sídlí v městysu Velké Poříčí a společně s Místní akční skupinou 
Mezi Úpou a Metují, z. s. úzce spolupracuje se vzdělavateli a starosty obcí 
na Náchodsku (Náchod, Policko, Hronovsko, Červenokostelecko a Skalic-
ko). V předchozích dvou letech společně vypracovali „Místní akční plán 
rozvoje vzdělávání (MAP 1)“ a nyní navázali pokračujícím projektem 
"Rozvoj vzdělávání na Náchodsku - MAP 2". Cílem tohoto projektu je po 
4 následující roky zajišťovat podporu především vzdělávacím organizacím, 
ale i všem, kterých se vzdělávání dětí a mládeže do 15 let týká, v nelehké 
situaci systémových změn. Pedagogové, pracovníci škol a další zaměstnanci 
vzdělávacích zařízení se mohou opět těšit na konference v Broumovském 
klášteře a Náchodě, workshopy, semináře, které se budou zabývat tématy 
jako jsou čtenářská gramotnost, matematická gramotnost, úspěch každého 
žáka, předškolní vzdělávání, globální rozvojové vzdělávání, místně zakot-
vené učení, kariérové poradenství, pohyb a zdravé stravování. V neposlední 
řadě bude probíhat podpora výměny zkušeností, spolupráce a komunikace 
mezi vzdělavateli a rodiči, neboť cílem projektu "Rozvoj vzdělávání na Ná-
chodsku - MAP 2" je spokojené a vzdělané dítě, které je připravené na život. 
Aktuální dění sledujte na webu MAS (www.mas-stolovehory.cz). 

Anna Hubáčková

Oprava bezděkovského kostela a další aktivity MAS
MAS Stolové hory podpořila další projekt! Tentokrát uspěl projekt zamě-
řený na obnovu areálu kostela sv. Prokopa v Bezděkově nad Metují. Řím-
skokatolická farnost – děkanství Police nad Metují, ve  spolupráci s  obcí 
Bezděkov nad Metují, dosáhla úspěchu ve výzvě MAS zaměřené na kul-
turní dědictví a areál kostela se dočká oprav ve výši přesahující 5,4 milionu 
korun.
Revitalizace areálu kostela bude spočívat v obnově vnějšího pláště – celkové 
vyspravení a oživení pláště kostela, lokální doplnění degradovaných omí-
tek, přeštukování a zpevnění současných omítek a v provedení celkového 
nátěru kostela. Dále budou obnoveny hřbitovní kamenné zdi (S a V strana), 
které jsou z velké části provaleny, čímž dochází k ohrožení kolemjdoucích 
lidí, především dětí, které navštěvují MŠ a ZŠ (budova vedle kostela). 
Oprava bezděkovského kostela samozřejmě není jediným úspěšným pro-
jektem – podpořili jsme vznik nových pracovních míst, příměstské tábo-
ry nebo družinu. Aktuálně jsme uzavřeli výzvu v rámci Programu rozvoje 

17. farní den
V sobotu 25. 8. se v parčíku před kostelem uskuteční farní den, při nepřízni 
počasí ve velkém stanu.
Na programu se ještě pracuje, ale už dnes víme, že vystoupí tramp – folková 
kapela Slaveňáci, navečer bude promítání fotografií z výletu Jaroslava Jirás-
ka na Borneo. Občerstvení zajištěno. Program bude upřesněn na stránkách 
spolku. Srdečně Vás zveme.

Kurz Alfa 
Dne 11. září začíná ve Velkém Poříčí kurz Alfa. Kurz je určen pro všech-
ny, kdo se chtějí seznámit s obsahem křesťanství, kteří hledají odpovědi po 
smyslu života, kdo se zajímají o víru a vztah k Bohu, nebo ti, kdo si chtějí 
zopakovat základy křesťanské víry. Bližší informace jsou vyvěšeny na strán-
kách spolku. Srdečně Vás zveme.

Antonín Šimek

Hasiči Velké Poříčí informují
V období od 12. 4. - 13. 6. 2018 výjezdová jednotka SDH Velké Poříčí za-
sahovala u dvou mimořádných událostí (technické pomoci). Dne 13. 4. se 
jednalo o spadlé kabely elektrického vedení na komunikaci a dne 14. 4.  
o strženou střechu chalupy.
Pro členy SDH bylo toto období výrazně náročnější. První akcí u hasičské 
zbrojnice v letošním roce bylo pálení čarodějnic. Mimo již tradičního pá-
lení ohně a zajištění občerstvení letos hasiči zorganizovali pro malé i velké 
obyvatele městyse průvod čarodějnic a čarodějů včetně jejich doprovodu. 
Akce se ujmulo ženské družstvo hasičů a věříme, že tuto akci budeme moci 
příští rok zopakovat. Pokud máte k průvodu nějaké připomínky nebo ná-
měty pro další rok, budeme rádi, pokud nám je sdělíte. Další akcí u hasičské 
zbrojnice bylo zajištění občerstvení při Poříčských toulkách. Letos to bylo 
asi poprvé, kdy v cíli nebyly výrazné fronty. Bylo to i díky dobře naplánova-
ným trasám, kdy příchod výletníků byl rozložen do většího časového úse-
ku, a proto bylo možné klobásy připravit. Další akcí u zbrojnice bylo zajiš-
tění občerstvení pro účastníky 1. kola Rollo ligy koloběžkářů, i když pouze 
v neděli, neboť v sobotu již byla v hasičské zbrojnici naplánovaná jiná akce.

Členové sboru (muži, ženy i děti) se navíc v uplynulém období účastnili 
soutěží v požárním sportu. Mužské družstvo se účastnilo dne 26. 5. okrsko-
vé soutěže ve Žďárkách, kde soutěžily hned dvě družstva mužů z Velkého 
Poříčí. Z celkem 11 mužstev se muži umístili na 6. a 7. místě. Družstvo žen 
se účastnilo dvou soutěží v Zábrodí, a to „O pohár starosty obce Zábrodí“ 
– 4. místo a okrskové soutěže okrsku Červený Kostelec – 2. místo. Na okrs-
kové soutěži ve Žďárkách se družstvo umístilo na 4. místě. O týden později 
se konala další soutěž „Žďárecká špička“, kde družstvo skončilo na 3. místě. 
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Maminky cvičí s dětmi
Ve Velkém Poříčí je jedna z mála možností z okolí, kde se mohou maminky 
na mateřské dovolené věnovat cvičení, a to i se svými malými dětmi. Přiná-
šíme vám rozhovor s paní Markétou Hrádkovou, DiS, trenérkou a výživo-
vou poradkyní, ale hlavně maminkou tří malých dětí. 

1. Nedávno jste odešla z mateřské dovolené, přesto jste se několik let při ní 
věnovala a doteď věnujete svému podnikání. Dnes víte, jak váš život bude 
vypadat. Ale měla jste i na začátku jasnou představu nebo sen? 
Dlouho jsem nevěděla, co chci v životě dělat. Po střední obchodní škole 
jsem šla studovat školu pedagogickou s tím, že po jejím skončení si najdu 
práci, kde budu prospěšná. Tu jsem sice našla, ale na krátkou dobu a za tak 
mizivý plat, že by mě těžko uživila. Tak jsem hledala dál i v jiných oborech, 
ale bezúspěšně. 
2. Rozumím tomu, že i po téhle zkušenosti jste hledala dál? 
Ano, při mateřské dovolené jsem stále hledala přivýdělek a našla jsem mož-
nost u nutriční společnosti. Práce mě zaujala, proto jsem se rozhodla to 
zkusit. Velká očekávání v té době jsem neměla, a že mi to změní celý do-
savadní život, by mě v tu chvíli vůbec nenapadlo. Ale měla jsem již jasnou 
představu, co chci dělat a šla jsem si za tím, i když mi blízké okolí říkalo, že 
„o mé nápady“ zájem nebude. 

3. Dá se říct, že váš koníček a zájem o zdraví se zároveň stalo vaším zaměst-
náním. Podařilo se Vám spojit zábavu s prací. 
Přesně tak, dnes dělám to, co mě baví a zajímá a ještě navíc mohu pomoci 
spoustě dalším lidem. Hodně lidí (a hlavně maminek) se mě ptá, jak mohu 
zvládnout tolik věcí najednou, spojit práci a rodinu, ale vše je jen o dobrém 
zorganizování času. Je pravda, že často moje práce a přípravy sahají až do 
nočních hodin, ale já to vidím jako výhodu, protože v tu dobu mé děti spí 
a právě proto mohu já „podnikat“. A ve dne zas můžu fungovat jako matka. 
Se třemi dětmi to není vůbec jednoduché, ale velkou oporou a pomocí mi 
je i můj manžel.
4. Váš záběr je poměrně velký, pořádáte přednášky na školách, máte Fit 
club, cvičíte, děláte poradenskou a výživovou činnost. To k tomu určitě vše 
patří. Já bych se však chtěla zeptat na jinou oblast, která mě zaujala a je 
myslím dost důležitá. Pořádáte kurzy cvičení maminek s dětmi.
Ano. Inspirovala mě moje vlastní zkušenost. Maminky na mateřské dovo-
lené, které by chtěly cvičit, ale nemají v odpoledních hodinách většinou hlí-
dání pro své děti. Proto právě pro ně jsem otevřela dopolední cvičení, aby 
si aktivně zaposilovaly a zároveň mohly vzít své děti s sebou. Při některých 
cvicích používáme svá dítka jako závaží. První cvičení bylo zahájeno loni 
v  lednu. Chodilo ale jen pár maminek, často jsem musela lekci rušit, ale 
stále jsem si říkala, že to nevzdám, že se časem určitě k nám někdo přidá. 
V září jsem se pak rozhodla, že zkusím otevřít cvičení formou kurzu, proto-
že na ucelený kurz přispívá dětem většina zdravotních pojišťoven. Nevím, 
jestli toto byl ten důvod, že nárůst maminek byl najednou větší, otevřely 

venkova, ve které jsme přijali celkem 20 žádostí. Projekty jsou zaměřeny 
na podporu zemědělských podniků, výstavbu naučných stezek nebo lesní 
cesty. Nyní probíhá hodnocení projektů a výsledný seznam podpořených 
projektů bude znám v průběhu měsíce srpna. 
A kde nás můžete potkat na neformální půdě? Budeme mít připravený pro-
gram pro děti v sobotu 21. července v rámci akce Farmářské filmové léto na 
Eko farmě Bílý dvůr. Budeme se těšit na setkání s vámi před projekcí filmu 
Hurvínek a kouzelné muzeum.  

Pavel Rejchrt

Poříčské slavnosti
Tentokrát se nejedná o pivní, ale o slavnosti, které se již pravidelně konají 
na konci léta. V letošním roce jsme zvolili akci v sobotu 1. září a bude mít 
pozměněnou podobu.
Nebude se tentokrát konat na náměstí, ale pouze v prostoru hasičské zbroj-
nice. Počítáme s různými atrakcemi a soutěžemi pro děti, nebude chybět 
řetízkový kolotoč, hasiči předvedou požární techniku. Se svým vystoupe-
ním nás potěší děti z mateřské školy, k dobré náladě bude hrát živá hudba. 
Po celou dobu bude k dispozici bohaté občerstvení. 
Co nás ke změně vedlo? Poříčské slavnosti se pořádaly na třech místech, na 
náměstí, u kostela a u zbrojnice. Návštěvníků nebylo až tolik, a tak se stáva-
lo, že třeba na náměstí při některých vystoupeních bylo málo lidí.
Chtěli jsme to tedy redukovat na dvě místa. Bohužel farníci nevyužili naši 
nabídku a pro farní den zvolili jiný termín. Bez komentáře. Uvidíme, jak 
tento model bude fungovat. Třeba se osvědčí a občané Velkého Poříčí i jeho 
návštěvníci budou mít o zábavu postaráno po dvě soboty.
Nezapomeňte tedy - sobota 1. září se konají Poříčské slavnosti. Podrobný 
program bude včas plakátován.

Josef Král

KULTURA

ROZHOVOR



12

Jsem ráda, že tady v galerii budou mít možnost přehlídky své práce i účast-
níci kurzu. A jistě je možné se do budoucna na výstavě domluvit. 
Děkuji za rozhovor.

Medailonek: 
MgA. Václava Henclová, lektorka kurzu kresby. Vystudovala Fakultu mul-
timediálních komunikací na Univerzitě Tomáše Bati ve Zlíně – program 
výtvarné umění. Vyučuje na Střední škole propagační tvorby a polygrafie ve 
Velkém Poříčí Dějiny umění a Figurální kresbu. Provozuje Galerii U Mistra 
s palmou v Náchodě. Sama se výtvarnou tvorbou zabývá. 

Petra Bartlová, knihovnice

Knihovna městyse Velké Poříčí a Galerie 102
Otevírací doba

Pondělí      9:00 – 11:00 13:00 – 18:00

Úterý           zavřeno 

Středa        8:00 – 11:00 13:00 – 18:00

Čtvrtek 13:00 – 18:00

Pátek          8:00 – 11:00 

Kontakt: knihovna@velkeporici.cz, 491 485 323

Soutěž
Lovci perel v knihovně
LOVCI PEREL NA DNĚ MOŘÍ
SBÍRKU PEREL SOBĚ TVOŘÍ

AVŠAK ŽÁČCI CO ČÍST ZNAJÍ
SMĚLE SE JIM VYROVNAJÍ

ZA PŘEČTENOU KNÍŽEČKU
DOSTANEŠ JEDNU PERLIČKU

Děti, máte rády knihy, rády čtete a rády soutěžíte? Tak tu právě pro vás 
máme novou soutěž. Začít soutěžit můžete již nyní, soutěž potrvá přes 
prázdniny a celý další školní rok, tzn. až do příštího června. Na jejím kon-
ci proběhne velké vyhodnocení a ocenění našich nejlepších čtenářů. Ale 
během celé doby soutěže, můžete získávat menší odměny a na vánoce ně-
jaký dáreček. Pravidla jsou strašně jednoduchá. Ke každé vypůjčené knize, 
která je v knihovně označena perlorodkou, dostaneš zároveň otázky, kte-
ré vyplníš současně při čtení knihy. Zodpovězené otázky přineseš s sebou 
do knihovny, když budeš knihu vracet. Odměnou je vždy jedna ulovená 
perlička. V knihovně je nástěnka s hráči, takže můžeš porovnávat, soutěžit 
a bavit se. Více informací je na webových stránkách knihovny, facebooku 
nebo přímo v knihovně. Přeji zábavné soutěžení.

se hned dvě lekce po 8 maminkách. Maminkám se cvičení moc líbí a ne-
mají problém se o něm zmínit i ve svém okolí, a proto v letošním jarním 
kurzu už bylo v rozdělených skupinkách 40 maminek! S každou skupin-
kou se scházíme jednou týdně v místní malé tělocvičně, která je pro děti 
velice útulná. Děti tu mají k dispozici i hračky a maminky další cvičební 
pomůcky. 
5. Říkáte, že cvičení je úspěšné. Znamená to tedy, že místní maminky ho 
také využívají?
Většina maminek je z okolí. Říkají, že takové cvičení u nich není. Ale já 
bych si strašně přála, aby právě místní maminky ztratily ostych a přišly se 
k nám i s dětmi podívat. Vždyť je to hlavně pro ně. Jak mi často děvčata 
na cvičení říkají, právě tady si najdou chvilku pro sebe, protože doma to 
většinou nejde. A některé pak přicházejí i častěji ½ Další plánovaný kurz 
začne opět na podzim, ale přes léto budeme cvičit také, při hezkém počasí 
i venku. Proto se můžou nové maminky mezi nás nezávazně přijít podívat 
a vyzkoušet, jak vše probíhá.
Děkuji za rozhovor

Petra Bartlová, knihovnice

Rozhovor s magistrou umění, paní Václavou Henclovou
Poprvé jsem se s paní Henclovou setkala právě na kurzu kresby, když jsem 
se byla podívat, co a jak vlastně účastníci kurzu malují. Velmi příjemná, 
okouzlující a elegantní dáma. Tak skvěle na mě působila. Vyzařovala z ní 
spokojenost a pohoda, a všichni „malíři“ si pod jejím vedením a vlídnou 
péči čas strávený kresbou úžasně užívali. 
1. Učíte na zdejší střední škole, sama se zabýváte výtvarnou tvorbou i vy-
stavujete, provozujete uměleckou galerii. Vždycky jste tohle chtěla dělat?
Nevím, jestli se dá říci, že přesně tohle jsem chtěla, ale myslím, že to, na 
co se ptáte, dělám ráda, a že mě to baví. To je, myslím, pro všechny tyto 
činnosti výhoda. 
2. Kdo přišel s nápadem uskutečnit tento kurz kresby pro veřejnost?
Oslovil mě Váš předchůdce, pan Šimek. Podmínkou otevření kurzu byla 
přihláška minimálně šesti lidí, ale již na první kurz se přihlásilo kolem dva-
ceti. Naštěstí je ochoten mi pomáhat manžel, také výtvarník.
3. Proběhl již třetí kurz kresby a opět bylo plno. Chodí stejní zájemci, a co 
vše se mohou od vás naučit?
Musím říci, že zájem je pořád velký. Setkávají se zde lidé s výtvarnou zkuše-
ností i začátečníci, lidé všech věkových kategorií. Někteří z účastníků chodí 
od první lekce dosud, další přijdou na jeden kurz, je to různé. Přizpůsobili 
jsme tomu program, věnujeme se každému, pokud to jde, individuálně. Vy-
padá to tak, že při setkání si každý může vybrat z několika zátiší v nabídce 
a může si zvolit i techniku. Základem je kresba tužkou nebo uhlem. Další 
zkoušené techniky jsou lavírovaná kresba tuší, akvarel nebo kvaš. Kromě 
zátiší jsme kreslili i bustu, portrét a celou postavu.
4. Blíží se konec školního roku, máte nějaké konkrétní plány na prázdniny 
a těšíte se?
Jako snad každý učitel i žák, se na prázdniny těším. Budu mít čas na věci, 
které během roku odkládám. Mimo jiné i prostor na vlastní výtvarnou  
práci.
5. Je v životě něco, co byste si ještě ráda splnila, nějaký svůj sen?
S manželem provozujeme již přes dvacet let galerii. Ta se stala dobrovolně 
neoddělitelnou součástí našeho života a zaujímá, spolu s vlastní výtvarnou 
činností, většinu našeho času a myšlenek. Sny asi ponechám mladým, které 
učím ve škole.
6. Mohou se dosavadní i noví zájemci o kurz těšit po prázdninách na další 
pokračování a na něco nového?
Pokud bude zájem o další pokračování kurzu, tak by v jeho programu zů-
staly zmiňované techniky a navíc by bylo možné si vyzkoušet tvorbu grafi-
ky, např. linorytu. 
7. Ráda bych se Vás zeptala, zda byste souhlasila s výstavou vašich obrazů 
u nás v Galerii 102? 
Vaše Galerie 102 se dobře stará o kulturu ve Velkém Poříčí a spolu s místní 
střední školou, která učí výtvarné obory, umožňuje této poměrně malé obci 
zázemí pro setkávání se s výtvarnou tvorbou zblízka. To není zcela běžné.  

OTÁZEK PÁR ZODPOVÍŠ
A SPRÁVNĚ ODPOVÍŠ

KDYŽ ULOVÍŠ PERLIČKU
MÁŠ ÚSMĚV NA LÍČKU

A ZA PĚT PERLIČEK
DÁME TOBĚ DÁREČEK 
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závěsy pro automatické zvonění. Zvon sv. Maria pootočili o 120 st., aby 
nové srdce netlouklo do sektoru vytlučeného na hraně zvonu od starého 
srdce. Korunka zvonu má 3 polohy po 120 st. První je již vytlučena, ve 
druhé pracuje od montáže nového závěsu a třetí je v reservě do budoucna. 
Zvon sv. Josef má kruhový závěs a je ho možno natáčet ve více polohách. 
Nová srdíčka jsou citlivá a mohou zvonit dlouhá léta. Ve věži je třeba občas 
zkontrolovat, zda se neuvolnily matice šroubů a tyto dotáhnout, domazat 
řetězy pohonů nejlépe tukem s olejem a v případě koroze některých částí 
závěsů obnovit jejich nátěr.
Hlas zvonu sv. Josef od té doby doprovází zemřelé občany na poslední cestě.
Pokud se nestane nic mimořádného, doprovodí jeho hlas jednou nejen nás, 
ale také naše vnuky a pravnuky. Vadný zvon pak odvezl p. Bouchal zpět do 
Brodku. 
Dne 6. září 1993 instalovala firma Kopečný z Olomouce zařízení pro auto-
matické zvonění obou zvonů v ceně 29.930,- Kč. Obec uhradila 17.000,- Kč
a farnost 12.930,- Kč. Celkem byla za všechny účty zaplacena částka 
75.000,- Kč, podíl farnosti byl 36.000,- Kč, MO KDU-ČSL 5.000,- Kč a po-
díl obce činil 34.000,- Kč. Protihodnotou darovala farnost obci pozemek 
č. 303/3, který byl využit pro část nového parkoviště u náměstí. Pán Bůh 
zaplať všem štědrým dárcům.

Čas pro pořízení třetího zvonu dozrál počátkem roku 1996.
Velikost a ladění zvonu bylo již dáno výběrem zvonu sv. Josef a volným 
prostorem pro umístění na zvonové stolici. Tedy spodní průměr 39 cm, 
ladění C3 a váha 37 kg. Objednávku jsem napsal na sesterskou zvonařskou 
dílnu paní Marie Tomáškové – Dytrychové, rovněž v Brodku u Přerova,  
a to s ohledem na reklamaci v dílně paní Marcely Svobodové – Dytrychové. 
Byla určena výzdoba zvonu: obecní znak s nápisem: „Kristus vítězí“, nápis 
- věnuje obec, farnost a KDU-ČSL Velké Poříčí LP 1996. Jméno sv. Vác-
lav nebo sv. Anežka. Hlasováním členů OZ 5. 2. 1996 bylo poměrem hlasů  
9 : 4 vybráno jméno sv. Václav. Dále na plášti zvonu navržen medailon 
světce se jménem sv. Václav. Materiál na zvon si tato dílna zajistila sama. 
Termín zhotovení byl dojednán na 15. června 1996. Paní Marii jsem předal 
nákres výzdoby zvonu, obecní znak a kazetu s nahrávkou hlasu našich zvo-
nů sv. Maria a sv. Josef.
Objednávku jsem dílně zaslal doporučeně a potvrzena byla 12. února 1996.  
Současně jsem odeslal objednávku na firmu BOROKO pro zhotovení zá-
věsu pro automatické zvonění zvonu sv. Václav. Také jsem pro jistotu za-
dal kontrolní výpočet trámů a průvlaků zvonové stolice pro zatížení vše-
mi třemi zvony se závěsy (F2-150 kg, Gis2-100 kg a C3-50 kg). Výpočet 
provedl ochotně a bezplatně p. Ing. Jiří Rubín z Velkého Poříčí. Prokázal, 
že zvonová stolice je v pořádku a trámová konstrukce je dostatečně dimen-
zována. V budoucnu je třeba dbát, aby trámy neoslabil červotoč a hniloba 
a konstrukce byla uklínována, aby při zvonění nerázovala do zdí. Za zhoto-
vení zvonu sv. Václav včetně materiálu zaplatila obec 17.000,- Kč, za závěs 
a montáž zaplatila MO KDU-ČSL  5.000,- Kč a firmě ELEKTROZVON 
Kopečný za doplnění zařízení pro automatické zvonění zaplatila farnost 
15.000,- Kč, celkem bylo za zvon zaplaceno 37.000,- Kč.
Hotový zvon sv. Václav jsem dovezl z Brodku 5. července 1996. Tentokrát 
mě doprovázeli jáhen p. Jan Matoušek a tehdejší obecní strážník p. Karel 
Hrnčíř.

Hry v knihovně o prázdninách
Další akcí, kterou můžeš v knihovně zažít, je hraní her. Pokud zrovna ne-
budeš s  rodiči na dovolené, bude škaredé počasí a nedá se koupat, nebo 
hlídáš mladšího sourozence, chceš se potkat s kamarády, nebo naopak jsou 
všichni tvoji kamarádi pryč, přijď si společně s dalšími dětmi zahrát stolní 
deskové hry do knihovny. Vezmi buď svoji vlastní oblíbenou hru, nebo si 
vybereš u nás. Hraní pořádáme každé úterý od 9:00 do 11:00 hodin. Zažiješ 
legraci, zábavu i soutěžení. Těším se na tebe.

Kurz kresby
Od 13. března do 29. května v šesti lekcích v sále Obecního domu proběhl 
již třetí Kurz kresby pod vedením paní MgA. Václavy Henclové a jejího 
manžela.  Zájem veřejnosti byl skutečně velký. Každý z účastníků měl sa-
mozřejmě jiné důvody, proč se přihlásil a jiná očekávání. Ale pokud byste 
se přišli podívat, ocitli byste se rázem v jiném světě. Uviděli byste spokoje-
né lidi, usměvavé tváře a rozzářené oči. Každý z přihlášených si vyzkoušel  
a naučil se spoustu nového, začal kresbou a přes různé další techniky do-
kázal nakonec i portrét. Důležité však je, že si tu odpočinuli, zrelaxovali, 
získali novou svěží energii, ale hlavně každou chvilku si skvěle užili. Měla 
jsem pocit, že když každá hodina skončila a zejména ta úplně poslední, 
nikomu se nechtělo domů.

Petra Bartlová, knihovnice

pokračování článku Historie zvonů z Poříčského zpravodaje květen 2018

Svěcení zvonu sv. Josef v kostele 
Navštívení Panny Marie ve Velkém Poříčí se konalo 
v neděli 18. července 1993 
Spolu se zvonem sv. Josef byla vysvěcena i nová socha Panny Marie z li-
pového dřeva (výška 112 cm), kterou zhotovil Z. Farský a patinou opatřil  
p. J. Plíšek- oba výtvarníci z Náchoda. Byla to náhrada za sochu ukradenou 
při vloupání do našeho kostela koncem roku 1990. O tuto věc se staral var-
haník p. S. Jirman. 
Oba předměty posvětil královehradecký biskup Karel Otčenášek. Před bo-
hoslužbou ho přivítal starosta Jiří Šulitka, za farnost MUDr. Jan Král.
Přítomna byla místostarostka Jitka Polická, členové obecní rady, zastupitel-
stva, četní hosté a široká veřejnost.  
Pro tuto slavnost jsem nakreslil tuší pamětní list A4 s požehnáním Otce 
biskupa, který byl rozmnožen na kopírce a rozdáván účastníkům slavnosti. 
Reklamovaný zvon po vysvěcení zůstal uložen v přízemí věže kostela.
Montáž nového zvonu sv. Josef dne 26. srpna 1993 
Pan Bouchal s  pomocníkem přijeli z  Brodku z  firmy BOROKO, dovezli 
nám dobrý zvon sv. Josef o spodním průměru 50 cm, ladění GIS2 a váze 
75 kg. Pozorně jsem ho prohlédl a byl v pořádku. Montáž ve věži kostela 
trvala asi 3 hodiny. Oba naše zvony sv. Maria a sv. Josef zavěsili na nové 

Z HISTORIE
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Fotbalové jaro poříčské starší přípravky.
Od dubna se opět roztočil kolotoč turnajů. Sehráli jsme zápasy v rám-
ci okresního přeboru starších přípravek opět ve formě turnajů. Zápasy  
v rámci jednoho kola se odehrávaly převážně v neděli dopoledne na třech 
stadionech. Vždy se utkaly 4 týmy systémem každý s každým v hracím čase 
2x15 minut. Utkání byla náročná a tak my jsme mohli těžit z výborné fy-
zické kondice našich svěřenců. K tomu jsme vždy přidávali naše fotbalové 
dovednosti, kombinaci, krásné nahrávky a hezké branky. Výsledkem těchto 
všech věcí byla opravdová radost dětí z fotbalu, z krásných branek a z ví-
tězných zápasů.
Za Velké Poříčí v této sezóně nastoupili tito borci: 
Míša Aulichová, Nicolas „Šakal“ Köhler, David Grund, David Hofmann, 
Tomáš Vítek, Matyáš Hrubý, Jakub „Kuba“ Rak, Štěpán „Včelkis“ Vlček, 
Adam Kevin Kostlán, Vít Veselý, Tonda Kubeček, bratři Wihanovic Tadeáš 
a čaroděj mezi tyčemi brácha Matyáš, který doslova a do písmene čaroval 
mezi tyčemi v brance. Roli brankáře si vyzkoušeli i ostatní členové našeho 
týmu, ale Maty je prostě naše jednička. Nesmím zapomenout, že nastoupil 
i benjamínek Tomík Köhler a všem ukázal, že i on umí.

Neztratili jsme se ani v reprezentaci okresu Náchod. Naši borci Kuba,  
Adam, Včelík, reprezentovali okres na výběrech a odvezli si nádherné  
2. místo. Tom a oba Davídkové se pravidelně zúčastňovali tréninkových 
reprezentačních výběrů.
Třešničkou na pomyslném dortu na konci sezóny byl závěrečný turnaj. Ko-
nal se na hřišti SK Babí Katzaw, kterého se zúčastnily všechny týmy. Naši 
borci od úvodního zápasu předváděli, že jsou dobře připraveni a ve všech 
zápasech na turnaji suverénním způsobem zvítězili, zcela zaslouženě po-
zvedli nad hlavu nádherný zlatý pohár. Navázali tak na sobotní vítězství 
našich menších fotbalistů a tak poříčské přípravky mohou slavit historický 
DOUBLE. 
Na závěr bychom všem dětem na pomyslné fotbalové vysvědčení napsali 
výbornou, tedy jedničku podtrženou.
Abych nezapomněl, musím poděkovat všem, kteří nám pomáhají. Na 
prvním místě jsou to naši rodiče-fanoušci, kteří nás svými hlasivkami  
a povzbuzováním hnali k našim úspěchům a vozili ve svém volném čase  
k zápasům. Dále všem lidem, kteří se starají o poříčský fotbal, starosta pan 
Josef Král, prezident oddílu Petr Beran, sekretář Franta Jakoubek. Díky 
všem sponzorům za podporu. 
Přejeme všem krásnou dovolenou, dětem nádherné prázdniny, plné zážitků 
a sluníčka. Hezké léto všem.

Martin Vlček a Radek Rak, 
trenéři starší přípravky oddílu TJ Velké Poříčí 

Ukončená sezóna starších žáků.
Tým starších žáků se v uplynulém roce zúčastnil krajské soutěže. Bylo to 
velmi náročné pro všechny kluky. Měli jsme patnáct těžkých soupeřů, se-
hráli jsme třicet kvalitních zápasů. Je to pro nás dobrá škola pro budouc-
nost. Některé podzimní zápasy se nám povedly, některé méně. Jarní část 
byla mnohem lepší. Kluci jsou dobrá parta, hrají spolu odmalička. Ti starší 

Slavnost svěcení se konala v neděli 28. července 1996
Biskup Karel Otčenášek posvětil spolu se zvonem sv. Václav také náš obec-
ní znak a prapor. Při mši sv. celebroval vedle biskupa také náš duchovní 
správce P. Ladislav Šidák. Otce biskupa přivítali za obec starosta Jiří Šulitka, 
za farnost radní Václav Cvejn, za přítomnosti místostarostky Jitky Polické, 
radních Františka Čejchana a Ing. Josefa Krále a většiny našich zastupite-
lů, dalších hostů a mnoha spoluobčanů. Pro tuto slavnost jsem navrhnul 
pamětní list A4 s požehnáním biskupa Otčenáška, údaji o udělení znaku  
a praporu naší obci, zobrazením našich zvonů s  jejich parametry a údaji  
o nové soše Panny Marie s Ježíškem. Návrh graficky zpracovala a pamětní 
list vytiskla barevně na křídovém papíře tiskárna BNB Velké Poříčí nákla-
dem několika set kusů. Tyto pamětní listy pak byly rozdávány účastníkům 
slavnosti. Pro Otce biskupa, členy obecního zastupitelstva, jejich manželky 
a manžele a další hosty byl uspořádán slavnostní oběd v bývalé školní jídel-
ně v ulici K Letišti. 
Po 24 letech provozu je opotřebení zvonů nepatrné a dokazuje dobře od-
vedenou práci zvonařů z  Brodku a firem BOROKO a ELEKTROZVON. 
Během pořizování zvonů jsem prožil radosti i strasti a jsem rád, že nakonec 
se dílo podařilo. Svým vozem jsem jezdil jen za cenu benzinu a na potřebné 
dny jsem si bral z práce dovolenou. Moje záznamy byly obsáhlejší, vyne-
chal jsem nepodstatné, ale uvedené informace bych rád zachoval pro další 
generace.

Václav Cvejn, kronikář 

Mladší přípravka – jaro 2018
Fotbalovou sezónou 2017/2018 hráči mladší přípravky propluli bez problé-
mů. Většině soupeřů uštědřili porážku a vítězným pokřikem dali najevo, 
kdo je pánem na hřišti. V zápasech se ukázala bojovnost útočníků, skvělá 
defensiva obránců a přehled o hře u brankářů, kterých se vystřídalo hned 
několik. Ne vždy se dařilo, tak jak bychom si přáli, ale 346 střelených gólů 
nejlépe vystihuje naše nasazení pro hru. Dva z  našich hráčů se umístili 
v  první desítce nejlepších střelců. Samozřejmě nesmíme zapomenout na 
fanoušky – rodiče a prarodiče, kteří nám drželi pěsti za zábradlím a vždy 
nás hodně podporují. 
Vyvrcholením sezóny byl jako každoročně Memoriál Antonína Prouzy 
konaný na našem domácím hřišti. Odměnou všem hráčům, fanouškům  
i trenérům bylo vítězství a vrácení putovního poháru zpět do Velkého Poří-
čí. Naši fotbalisté odehráli opravdu povedené zápasy, jejich obrovské nasa-
zení a chuť vyhrát, byla pastvou pro oči i pro přihlížející fanoušky. Je nutné 
vyzdvihnout obrovskou snahu a píli všech hráčů, kterou předvedli během 
celého roku. Vítězný pohár je tedy zaslouženou odměnou. 
V následující sezóně opouštíme mladší přípravku a začneme hrát za pří-
pravku starší. Držte nám palce, ať se nám daří tak, jako v letošním roce.

Karel Köhler

SPORT 
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Historický úspěch fotbalu TJ Velké Poříčí
Sezóna 2017 - 2018 byla pro A mužstvo mužů velmi úspěšná. Umístění na 
2. místě se ziskem 59 bodů a skóre 92 : 36 znamená postup do I.A. třídy.
Po podzimní části bylo mužstvo na 1. místě, když ze 13 utkání 11x vyhrálo 
a 2x remizovalo, ale na penalty vyhrálo.
Do jarní části odstoupilo mužstvo Provodova. Z 12 jarních utkání 8x vy-
hrálo, 1x remizovalo, ale na penalty prohrálo a 3x prohrálo.
Stínem jarní sezony bylo v úvodu vážné zranění nejlepšího střelce Jirky 
Dobývala.

Přehled výsledků jarní části. 
Utkání doma: 
V.P. : Doudleby  4 : 0, 
V.P. : Třebechovice 1 : 2, 
V.P. : Malšovice 2 : 2 /penalty 6 : 7 /, 
V.P. : Solnice  5 : 0, 
V.P. : Častolovice 5 : 0, 
V.P. : Lípa n/Orl. 3 : 6, 
V.P. : Opočno 7 : 2.

Statistické údaje
Počet odehraných utkání sezóna 2017 - 2018
Hubka 25, Vacho 24, Novák 22, Flaška 21, Zelený 20, Kuneš 18, 
Hurdálek 18, Chmelík 18, Dobýval 16, Pařízek 15, Lokvenc 14, 
Nguyen Sun 13, Fišer 10, Hauschke 10, Danihel 8, Hanzl 8, Gois 5, 
Stříbrný 3, Vít 3, Soldán 1.
Nejlepší střelci:
Dobýval 25, Pařízek 14, Nguyen Sun 8, Danihel 7, Kuneš 6, Flaška 5, 
Hurdálek 5, Hanzl 5, Vít 5, Chmelík 4, Hubka 3, Zelený 2, Gois 1, Fišer 1.
Poděkování patří všem hráčům za dobrou reprezentaci Velkého Poříčí  
a celému realizačnímu týmu. V mnoha případech pomohli A týmu i hráči 
B mužstva, které se umístilo na výborném 4 místě okresního přeboru se 
ziskem 40 bodů a skóre 58 : 40.

Josef Hurdálek, vedoucí mužstva

Letiště Velké Poříčí, Aeroklub Hronov
Ani jsme se nenadáli a máme polovinu letecké sezony za sebou. Druhá půl-
ka bude ve znamení prázdnin pro mládež a dovolených. Tím bude víc pro-
storu pro docvičení družstva pěti nových žáků k jejich prvnímu sólovému 
letu a pilotním zkouškám. Od jara probíhá každou sobotu jejich výcvik pod 
vedením našich instruktorů Davida Rozporky, Martina Vondráčka a Petra 
Hartmanna. Letošní jarní počasí přálo jak k výcviku, tak i k výkonnému 
létání. Náš aeroklub je průběžně na 10. místě v Celostátní plachtařské sou-
těži. Neprší ani o víkendech a klubový život tím okořeňujeme nejen brigá-
dami, ale i společnými grilovačkami. Také u letištního kiosku je stále plno 
návštěvníků, kteří sledují dění na letišti a využívají areál.
Jarních závodů na Slovensku se zúčastnil David Mach. V Nitře závod nebyl 
platný kvůli špatnému počasí. Následně v Prievidzi 8. - 19. 4.2018 v me-
zinárodním startovním poli 47 závodníků po 9. disciplínách skončil na  
4. místě.
V prvním závodě v Čechách, prestižním AZcupu ve Zbraslavicích začát-
kem května, po 7. disciplínách opět skončil David na 4. místě. Tohoto zá-
vodu se zúčastnila i naše druhá reprezentantka Klára Teichmannová, která 
skončila na 6. místě ze 40 závodníků.
V týdnu 5. - 13. 5.2018, proběhlo na našem letišti soustředění juniorské-
ho reprezentačního výběru České republiky, jako příprava na Mistrovství 
světa 2019, které proběhne v Maďarsku. V tomto výběru nás reprezentuje 
David Mach a Klára Teichmannová. Ve větrném týdnu deset juniorů se 
dvěma trenéry odlétali tréninkově 7 disciplín s důrazem na spolupráci  
v týmu. Akce pod záštitou Aeroklubu České republiky ukázala, že jsme jako 
organizátoři schopni připravit a nabídnout kvalitní prostředí a podmínky 
k akcím na této úrovni. Účastníkům z celé republiky se u nás velmi líbilo.
Konec května nastoupilo pravé léto s počasím, které plachtění přálo. Létají 
se dlouhé přelety i z  našeho letiště. Skupinka našich plachtařů se vydala 

nás pro příští sezónu opustí a odejdou do dorostu, mladší kluci přijdou  
a  budeme po prázdninách s novým týmem znova bojovat o bodíky. Sezónu 
jsme zakončili zápasem doma, bonusem bylo hrát na perfektním trávníku  
a mohli jsme již využít kabinu v naší nové pěkné budově na hřišti. A výhra 
2:0 /soupeř Žacléř/ byla super a kluci tím potvrdili úspěšné jaro. Byl to hez-
ký fotbalový rok, další brzy zase začne. Nyní si trochu odpočineme, přeji 
klukům hezké prázdniny.
Děkuji vedení fotbalu a hlavně rodičům, kteří nás podporují a jezdí  
s námi po kraji.

A kdo že byl v týmu: 
Josef Musil, Michal Řehůřek, Šimon Macek, kapitán Tomáš Taufman, Matěj 
Vyhnálek, Štěpán Grund, Jan Řehůřek, Filip Zákravský, Ondra Rak, Matěj 
Hampl, Adam Pavlíček, Filip Vlček, Ondra Tluk, Martin Rut, David Krom-
bholz, Jan Pavelka a Marek Dostál. Trenéři Pavel Grund a Erik Krombholz

Pavel Grund, trenér

Kopaná – sezona 2017-2018
Muži „B“
Naše „béčko“ v této sezoně nastupovalo, jako již několik let v okresním pře-
boru náchodského OFS. Po několika letech, kdy mužstvo většinou bojovalo 
o udržení v soutěži, však letošní sezona přinesla podstatnou a řekněme si 
i příjemnou změnu. Konečné 4. místo v okresním přeboru je historicky 
nejlepším umístěním našeho „B“ mužstva.
Konečná bilance je 11 výher, 7 remíz a 8 proher. Pozitivem je aktivní skóre 
58:40 a hlavně příjemným výsledkem byl i zisk 40 bodů v konečné tabulce 
okresního přeboru. Základem výsledku byly hlavně domácí utkání, kdy vý-
hodu domácího prostředí naši borci proměnili v 9 výher, 3 remízy a pouze 
v jednom případě odešlo naše mužstvo z domácího hřiště poražené. Pří-
jemné je i zjištění, že naše obranná činnost byla druhou nejlepší v soutěži. 
Lepší bylo pouze mužstvo Meziměstí s 32 obdrženými brankami.
Nejlepšími střelci v této sezoně byli: Son Nguyen Van s 15 brankami, Ja-
kub Gois s 10 brankami, Michal Vít s 8 trefami, Míra Lelek a Josef Danihel  
s 5 zásahy, dvěma zásahy přispěli Petr Svatoš, Patrik Berger, Jirka Dobýval, 
Petr Zelený, Dominik Pařízek, Láďa Hloušek. Po 1 zásahu mají Tomáš Lu-
pínek, Franta Soldán, Jirka Kuneš, Radim Hurdálek. 
Poděkování za tento úspěch patří všem hráčům, kteří se na uvedeném vý-
sledku podíleli. Poděkovat musím dobré duši „B“ mužstva Mirkovi Miku-
šovi za neutuchající zájem o chod „B“ mužstva a také Amčovi Klímovi za 
skvělá vedení utkání a koučink.
Poděkování patří také vedení naší obce v čele s naším dlouholetým fanouš-
kem Ing. Josefem Králem, výboru oddílu v čele s Petrem Beranem a dalším 
členům, kteří napomáhají klidnému a pohodovému fungování všech muž-
stev v rámci naší TJ. 
Do nové sezony zbývá popřát minimálně stejný úspěch, dobrou hru a neu-
tuchající zájem našich skvělých fanoušků, kteří vytvářejí tu pravou fotbalo-
vou atmosféru na našem stále krásnějším stadionu. 

Oto Tóth

Utkání venku: 
České Meziříčí : V.P. 1 : 3, 
Vamberk : V.P. 2 : 3, 
Albrechtice : V.P. 1 : 4,
Předměřice : V.P. 3 : 0, 
Česká Skalice : V.P. 2 : 3.



16

Závody koloběžek ve Velkém Poříčí
12. - 13. 5. se konaly závody koloběžek ve Velkém Poříčí.
12. 5. pořadatelé připravili dlouhý závod 22 ženy /33 muži, hobby závod 
a žákovský závod na 11 km. V prostoru cíle se konaly dětské závody pro 
potěr do 10let. Zároveň byla možnost zapůjčení koloběžky jak na závod, 
tak i na vyzkoušení.
V nejmladších dětech zvítězila Michaela Kráčmarová a ve starších pak Si-
mona Bubeníčková.
V hobby závodu zvítězil Leoš Kubín (Šneci Náchod), v ženách Simona Bie-
liková z Velkého Poříčí.
Pořadatelé příjemně překvapil zájem veřejnosti o tento rozvíjející se sport.
Po „hobících“ nastoupili do dlouhého závodu zkušené závodnice na trať 
dlouhou 22 km a muži na 33 km, a bylo se na co dívat.
V ženách suverénně zvítězila Katka Šefcová před Petrou Fořtovou a Anet 
Morávkovou.
V  mužích těsně zvítězil Michal Kulku, 2. Matyáš Olšar a pro 3. místo si 
dojel letos již veterán Láďa Provod. Škoda, že Tomáše Pelce potkal v 3 kole 
defekt, dojezd by tak určitě byl ještě zajímavější.
V neděli se jela časovka v délce 5,5 km z Hronova na Vysokou Srbskou. 
V ženách opět nenašla přemožitelku juniorka Katka Šefcová, v mužích zví-
tězil Matyáš Olšar. Závody proběhly za krásného počasí, a přestože se jelo 
za plného provozu, zdárně byly závody ukončeny bez úrazu.
Pořadatelé děkují za podporu obcím Velké Poříčí, Hronovu, Žďárkám, 
všem sponzorům jejichž ceny potěšily závodníky, všem „hobíkům“, kteří 
našli odvahu a nebáli se vyzkoušet třeba i bez přípravy tento sport.
Poděkování patří hasičům za skvělé zázemí včetně občerstvení.
Počasí po celý víkend vyšlo na jedničku, zbývá tak ocenit snahu všech, kdo 
si přišel zazávodit nebo fandit jako divák. A jako pořadatelé nás těší, že 
koloběžkáři, kteří se na závody sjedou z celé republiky, jsou vždy naším 
krajem nadšeni, jak krásnou přírodou, tak i službami a prima atmosférou 
a dobrou přípravou závodů. A jak jinak ukončit než heslem koloběžkářů 
„Trhni si nohou“!
Výsledky www.sportchallenge.cz
Foto: http://levlan.rajce.idnes.cz/

trávit dovolenou na daleký slovenský východ s účastí na soutěži Šarišcup 
v Ražňanech. Zde skončil Antonín Teichmann na 5. místě. V této době pro-
bíhalo Mistrovství České republiky v Táboře. Po 10. disciplínách konečně 
David Mach prorazil smůlu a skončil na bedně s bronzovou medailí. Klára 
Teichmannová získala 10. místem v celkovém pořadí 29 závodníků jako 
nejlepší žena titul Mistryně České republiky. Nádherné dvě medaile pro 
naše letiště. Gratulujeme.
I nadále se těšíme na Vaši podporu našeho klubu a návštěvu našeho letišti. 
Pro zájemce o historii letiště nabízíme dvě kroniky, napsané Radomírem 
Markem k dostání na letišti. Zde se dočtete o historii i nedávné minulosti 
letiště, které v současné době patří mezi fungující spolky pracující s mlá-
deží a mající dva reprezentanty České republiky v bezmotorovém létání. 
Pěkné léto a nádhernou dovolenou Vám všem přeje ze vzduchu i za země 
trenér T. T.

Antonín Teichmann, trenér

S bratry Čapkovými do světa fantazie
V dnešním tipu na výlet si představíme jeden z pro- 
gramů nového projektu s názvem Festival zážit-
ků. Ten vám o letošních prázdninách (a dále ještě  
v roce 2019 a 2020) přinese sérii aktivit zdarma na 
různých místech Kladského pomezí. Program fes-
tivalu je připravený tak, abyste každý kalendářní den měli možnost něco 
zažít a inspirovat se k výletům do lokalit, které byste mohli při svých ces-
tách nechtěně minout.
Na zážitkový program S bratry Čapkovými do světa fantazie se vydáme do 
Malých Svatoňovic. Na náměstí vstoupíme do rodného domu Karla Čapka, 
kde dnes sídlí Muzeum bratří Čapkových. Uvnitř se interaktivní formou 
seznámíme s dílem obou sourozenců. Starší návštěvníci si budou moci se-
stavit svého robota, a připomenout si tak vědeckofantastické drama R.U.R., 
jehož autorem je mladší z bratrů, Karel. Mladší účastníci si po vzoru pejska 
a kočičky - hlavních hrdinů knížky Josefa Čapka - zkusí na interaktivní ta-
buli umístěné v přilehlém parku na náměstí upéct dort nebo zašít pejskovi 
kalhoty.
Zatímco necháme své děti sestrojovat robota, či pomáhat zvířecím hrdi-
nům s “domácími pracemi”, můžeme se porozhlédnout po expozici mu-
zea. Nalezneme v ní přehlídku všech oblastí Karlovy tvorby (literatura vč. 
dětských knih, žurnalistická činnost, fotografie, kresba ad.). Část věnovaná 
Josefu Čapkovi je zaměřená na malířskou tvorbu a doplněna dokumenty 
z jeho života. Pro přiblížení krás rodného kraje obou sourozenců je zde 
soubor uměleckých fotografií z regionu od Zdenko Feyfara.
S bratry Čapkovými do světa fantazie se můžeme vydat každou prázdnino-
vou sobotu od 14 do 17 hod. Vzhledem k omezené kapacitě je doporučeno 
se objednat na tel. 705 103 264. Více o projektu Festival zážitků naleznete 
na www.festivalzazitku.cz a v Katalogu zážitků (k dispozici zdarma v IC 
Kladského pomezí).

Jiří Švanda

RŮZNÉ
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Pomluva je mocná čarodějka…
Lidská společnost byla, je a bude složena z různých typů jedinců. Proto 
každý z nás volí jiné taktiky, jak řešit věci, které mu působí problém. Jedním 
z rozšířených způsobů v současnosti je danou věc neřešit přímo s osobou, 
které se to týká, ale oklikou si na daného člověka postěžovat ve svém okolí 
bez ohledu na to, zda se zprostředkované informace zakládají na pravdě. 
Rozjede se tak koloběh, který asi všichni známe. Ten přidá to, a ten zas 
tohle. Je to jeden z lidských nešvarů. Smutné je, když se do takového kolo-
toče zamíchají děti, které jsou pak naprosto dezorientované. Je jen na nás 
dospělých, zda jim pomůžeme se v dané situaci vyznat, a hlavně vysvětlit, 
o co zde kráčí.
V případě učitelky na malém městě rozšíření pomluvy o jejím údajném 
nevhodném chování k dětem může mít pro ni i likvidační charakter, co se 
týče dalšího profesního působení. Nejhorší je bezmoc, kterou člověk poci-
ťuje, když se nemůže bránit. Já jsem se naštěstí bránit mohla. Za 14 let mého 
působení na ZŠ Velké Poříčí mýma rukama prošla pěkná řádka žáků, s je-
jichž rodiči jsem byla v pravidelném kontaktu a z některých se později stali 
i moji bližší přátelé. Zkrátka ne každý je ochoten uvěřit informaci, která je 
v naprostém rozporu s jeho osobní zkušeností. Díky těmto dobrým duším 
jsem byla včas upozorněna, že se kolem mé osoby cosi děje a mohla jsem 
se alespoň pokusit něco podniknout na očištění mé maličkosti. Tito lidé mi 
pomohli zorientovat se, proti čemu a komu ve skutečnosti, ač nedobrovol-
ně, stojím. Moc jim za jejich upřímnost a otevřenost děkuji. 
Na závěr bych chtěla za všechny učitele apelovat na rodiče našich žáků, aby 
jakékoliv nejasnosti ohledně naší práce s dětmi přednostně konzultovali 
přímo s námi. Spolupráci učitele s rodičem považuji za jednu ze základních 
podmínek pro efektivní výchovné působení směrem k  dětem. A o to by 
mělo jít nám dospělým především.

Milena Hofírková, učitelka

Kuličkiáda Bezděkov 2018
Přátelé z Bezděkova uspořádali v sobotu 9. června 2018 turnaj v cvrnkání 
kuliček. Ve skvěle obsazené soutěži a náš městys reprezentovali manželé 
Karlíkovi. Paní Simona Karlíková obsadila ve své kategorii I. místo a mezi 
muži pan Karlík skončil na II. místě.
Za tento úspěch byli manželé Karlíkovi přijati na úřadu městyse místosta-
rostkou paní Táňou Šancovou. 

Hašpl dodává hřebíky do celého světa
Hlavním výrobním programem firmy Hašpl z Velkého Poříčí zůstávají  
i přes podstatné rozšíření sortimentu o další spojovací materiál stále hře-
bíky. Objem jejich výroby se neustále zvětšuje, v současné době je to okolo  
25 000 tun vyrobených a vyexpedovaných hřebíků ročně. Část zboží je ur-
čena pro tuzemský trh; více jak polovina z tohoto množství však odchází 
mimo území České republiky. České hřebíky znají a používají zákazníci 
téměř v  celé Evropě. Dodáváme prakticky do všech zemí Evropské unie 
– Německo, Rakousko, Francie, Dánsko, Slovensko, severské země, Itálie, 
Pobaltí, ale naši zákazníci jsou i z mnohem vzdálenějších destinací: Irsko, 
Turecko, Saudská Arábie. Hřebíky z Velkého Poříčí pravidelně cestují i přes 
oceán - stálé odběratele máme i v USA.
Aby výrobky obstály v  celosvětové konkurenci, klade firma od samého 
začátku důraz na nekompromisní kvalitu. Řetězec kontroly jakosti začíná  
u vstupních materiálů, pokračuje přes fázi výroby a končí výstupní kont-
rolou při expedicí zboží. Dokladem jakosti výrobků Hašpl jsou také růz-
né certifikáty a osvědčení. Protože podstatnou část exportu tvoří speciální 
hřebíky pro výrobu EUR palet, je nezbytností držení certifikátu Evropské 
paletové asociace EPAL. Tento certifikát jsme po splnění všech podmínek 
získali už v roce 2000. Je nezbytný pro obchodování s firmami schválený-
mi Evropskou paletovou asociací, které se zabývají výrobou, obchodem  
a opravou EUR palet pod značkou EPAL a UIC.

Protože chceme, aby si naše výrobky udržely dlouhodobý standard kvality, 
prochází výrobní program stálou modernizací. Na jedné straně tak zacho-
váváme tradiční hřebíkovou výrobu na klasických konvenčních strojích, na 
straně druhé disponujeme špičkovými zařízeními na výrobu, čištění, vál-
cování a balení. 
Stejně jako v jiných oborech, i při výrobě hřebíků hraje důležitou roli ochra-
na životního prostředí. Dbáme na dodržování hodnot obsahu těžkých kovů 
v chemickém složení drátu pod přípustnými limity. Výrobky dodáváme  
v obalech z vlnité lepenky, která neobsahuje škodlivé látky, a jsou plně re-
cyklovatelné.
Díky stále se zvyšující poptávce po českých hřebících doma i ve světě a díky 
rozšíření portfolia výrobků můžeme nabízet další volná pracovní místa.  
K dnešnímu dni zaměstnává firma Hašpl 230 lidí v různých oborech. Stejně 
jako roste počet zaměstnanců, zvyšují se i tržby, které za rok 2017 dosáhly 
660 milionů korun. V době, kdy se ve velkém přesouvají výrobní kapacity 
směrem na východ, je to úctyhodné číslo. Svědčí o tom, že pokud bude-
me nabízet kvalitní produkty, jsme schopni obstát i ve světové konkurenci.  
A pokud obstojíme my, budeme schopni vrátit to regionu, v němž půso-
bíme. 

Karel Langr, předseda představenstva
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Květinový den 2018 v náchodském regionu
Ve středu 16. května bylo příjemné počasí, jako stvořené pro 22. ročník 
celonárodní veřejné sbírky Květinový den. Jako každoročně se v tento den 
mohli občané setkat na mnoha místech náchodského regionu se žáky zá-
kladních a středních škol společně se skauty a dalšími dobrovolníky, kteří 
v typických žlutých tričkách nabízeli kolemjdoucím symboly boje proti ra-
kovině - kvítky měsíčku lékařského s vínovou stužkou. Tématem letošní 
sbírky a letáků byla prevence nádorů tlustého střeva. Z evropského i celo-
světového pohledu se tento druh karcinomu v České republice vyznačuje 
nadprůměrným výskytem i úmrtností. Je druhou nejčastější onkologic-
kou diagnózou po nádorovém onemocnění prostaty u mužů a prsu u žen.  
V zájmu snížení rizika nádorů by se měl každý snažit již od mládí osvojit 
si způsob života, kterým by co nejvíce zvyšoval svou výkonnost a odolnost 
proti chorobám vůbec, a to pravidelnou fyzickou aktivitou, duševní poho-
dou a zdravou výživou. Vždyť dodržováním jednoduchých zásad zdravého 
životního stylu lze až polovině všech onkologických onemocnění předejít!
Členové náchodské pobočky Ligy proti rakovině, která již více než 20 let 
působí na poli protinádorové prevence, připravili celou sbírku ve spolu-
práci se čtrnácti středními školami a skauty v mnoha městech a obcích 
Náchodska, Broumovska, Policka, Trutnovska, Novoměstska a Jaroměřska. 
A jaká je konečná bilance letošní charitativní sbírky v našem regionu? Cel-
kem bylo prodáno 12 279 kytiček a na celorepublikový účet sbírky bylo 
posláno 278 174 Kč. Největší pochvalu ze škol si právem zaslouží trojice, 
které se každoročně umisťují v prodeji květinek na prvních pozicích: Střed-
ní škola propagační tvorby a polygrafie Velké Poříčí, která díky svým žá-
kům a pedagogům přispěla do sbírky částkou 44 906 Kč, druhá byla Vyšší 
odborná škola zdravotnická a Střední zdravotnická škola Trutnov s výtěž-
kem 37 245 Kč a na třetím místě se umístila Obchodní akademie Náchod  
s 34 218 Kč. Upřímné poděkování patří všem prodejcům – žákům, studen-
tům i jejich pedagogům, skautům a dalším dobrovolníkům, zejména však 
členům LPR Náchod za jejich obětavý přístup ke sbírce. Zásadní podíl na 
úspěšnosti celé náchodské sbírky mají každoročně dvě obětavé organizá-
torky, které se již mnoho let věnují práci pro Ligu proti rakovině, paní He-
lena Vomáčková a paní Eva Hrnčířová. Veliký dík také patří pracovníkům 
a pracovnicím České pošty Náchod a jejího depa.
Za pomoc při sbírce nabízejí členové Ligy proti rakovině Náchod pro stu-
denty středních škol preventivní přednášky. Součástí přednášek je vždy  
i nácvik samovyšetření pro prevenci rakoviny prsu na fantomových mode-
lech. Další významnou součástí činnosti náchodské LPR jsou školami vel-
mi žádané odborné přednášky MUDr. Vladimíra Müllera o vzniku a příči-
nách rakoviny pod názvem Rakovina je choroba genů. Náchodský region 
je již tradičně oblastí, kde má Květinový den každoroční vstřícné přijetí  
a podporu veřejnosti, mnoha ochotných dárců z řad občanů. Zároveň je 
také důležité, že významná část výtěžku sbírky se vždy vrací zpět do regio-
nu, v první řadě pro Hospic Anežky České v Červeném Kostelci.

Mgr. Renata Lelková
Liga proti rakovině Náchod

INZERCE

KULTURA

ZEDNICKÉ
A OBKLADAČSKÉ PRÁCE + OPRAVY

Josef Čáp
Tel.: 737 462 989, 602 380 709

AUTOMAT NA MLÉKO
Ve V. Poříčí na náměstí v prostorách foyer školní jídelny

• Přístup 24 hodin denně  • Cena za litr 15 Kč
• Možnost stáčení do vlastních nádob
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 Tentokrát se můžeme těšit na výpravný příběh Vánoční koleda, 
který byl zpracován dle proslulé povídky Charlese Dickense 

a představuje neopakovatelný zážitek na pomezí divadla, koncertu 
a muzikálu. Necháme se unést atmosférou a mystikou vánočního 
Londýna první poloviny 19. století. Staneme se svědky přeměny, 

vykoupení a nápravy mrzoutského nelidy a lakoty Scrooga 
v jedinečném podání Karla Rodena. V roli ducha Vánoc se představí 

Ivana Chýlková. Za doprovodu živého orchestru Kryštofa Marka 
zazpívají  Václav Noid Bárta (Peter Strenáčik), Zuzana Mauréry 

a sopranistka ruského původu Marina Vyskvorkina.

Odpolední představení Vánoční koleda se bude konat 
v sobotu 24. listopadu 2018 v Praze v divadle Studio DVA 

Představení trvá 2 hodiny a 10 minut včetně přestávky 
a je vhodné pro děti od 7 let.

Vstupenky budou k prodeji na podatelně úřadu cca od poloviny července, 
takže si je neváhejte včas opatřit. 

Cena a čas odjezdu z náměstí ve Velkém Poříčí 
budou teprve upřesněny na plakátovacích plochách.

Městys opět připravuje zájezd do Prahy do divadla Studio DVA



www.pivobrani.eu

Turnaj ve stolním fotbálku v lidské velikosti 
Rodinný koutek a dílničky pro děti

Akcí vás provede Lucie Peterková 
(moderátorka ČRo Hradec Králové)

e-mail: info@pivobrani.eu / tel.: 777 642 OO9
zákaz vstupu se zvířaty

17O Kč
PŘEDPRODEJ

20O Kč
NA MÍSTĚ Děti do 1OO cm 

v doprovodu rodičů zdarma

hlavní partneři

pít se bude

13:00

15:00

17:00

19:00

20:30

22:30

24:00

DALŠÍ ČÍSLO POŘÍČSKÉHO ZPRAVODAJE VYJDE 1. ŘÍJNA 2018

Poříčský zpravodaj vydává městys Velké Poříčí, Náměstí 102, 549 32 Velké Poříčí,
IČO 654451, pod evid. č. MK ČR E 14490

Periodický tisk územního samosprávného celku.
Příspěvky zasílejte nejpozději do 15. dne měsíce před datem výroby.

Výtisk zdarma.
E-mail: knihovna@velkeporici.cz, www.velkeporici.cz

Foto: Úřad městyse Velké Poříčí
Tato tiskovina byla zhotovena v rámci odborné výuky žáků Střední školy propagační tvorby a polygrafie ve Velkém Poříčí.


